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קוראים יקרים,
תמה התקופה האליזבתנית. ממש עם סגירתו לדפוס של הגיליון 
הזה שבידכם, נודע לנו בצער רב על מותה של מלכת בריטניה 
אליזבת השנייה, וההכרזה על תקופת אבל ממלכתית. בין אם 
אתם מצדדים במלוכה או חושבים שהיא מוסד מיותר – אין ספק שכולנו חשים 
חמלה על לכתה של אישה שמלכה ביד רמה 70 שנה לאורך אחת התקופות 
המשמעותיות ביותר באירופה ובעולם כולו. כעת נחתם עוד פרק בהיסטוריה, 
ונרשם הפרק האחרון בסדרה “הכתר". ובנימה אישית – חשתי חיבה עמוקה 
למלכה שסימלה בעיני את השילוב הבלתי מתפשר בין להיות ראשת המדינה 
וחבר העמים - בכינויים הנודע, The firm, רעיה, אם וסבתא – ומעל לכל אישה! 
אמרה לי חברה בלונדון: “היה לי הכבוד לפגוש אותה פעמיים פנים אל פנים 
ולשוחח איתה. היא כבשה את לבי באישיותה, בחיוך, בפשטות, ובחביבות 
ואני,  ובזה סיכמה.  ולממלכה",  שהפגינה. המלכה אליזבת תחסר לעולם 
למרות שאמנם השתתפתי לצדה פעם אחת בטקס קבלת הפנים בביקורו 
ולומר שזו  יכולתי להנהן  וייצמן לפני הרבה שנים, רק  הממלכתי של הנשיא 

באמת הייתה זכות גדולה. 
־גם לערוך את גיליון החג הזה הוא זכות גדולה ומרגשת; ולראיה, לפניכם כת

בות מרתקות במגוון נושאים מעניינים. ונתחיל בראיון הבלעדי עם שני כוכבי 
המחזמר “ביקור התזמורת" )מבוסס על סרטו של ערן קולירין(, שיעלה בסוף 
החודש בפרמיירה אירופאית על במות הווסט אנד. איתמר בן כנען פגש את 
אלון אבוטבול ומירי מסיקה בדירתו של אלון בשכונה מרכזית בלונדון, שם הם 
סיפרו לו על רשמים מהחזרות, ומה מסמל עבורם המחזה שיעלה בתיאטרון 

הדונמאר כמיוזיקל. 
־גם הזמרת מירה עווד הגיעה ללונדון - עד להודעה חדשה. מירה הגיעה לכאן בע

קבות הרילוקיישן של בן זוגה והיא מחשבת מסלול, אבל לא מוותרת על המוזיקה. 
אינה גרדינר היא הישראלית הראשונה שמונתה להיות שרה בממשלה באי ג'רזי, 
הכפוף לחסותה של ממשלת הוד רוממותו. בראיון בלעדי היא מספרת על הדרך 

שעברה, ועל התוכניות שלה בנושאי חינוך ורב תרבותיות באי. 
ואם נדון ברב תרבותיות – אזי זה לא חדש כי מאכלים ישראליים כבשו את החך 
הבריטי. והנה עכשיו, הוצאת ספרים בינלאומית מכובדת מוציאה לאור את ספר 

המתכונים של השף עודד אורן. אז איך הם הגיעו אליו? 
גם בתחום הביוטי יש מה לישראל להציע; קוסמטיקאית הסלבס בישראל, קרן 
ברטוב מביאה חדשנות וטיפולים משולבים בקליניקה שהיא פותחת בנוטינג היל. 
היא מבטיחה לנו ולמאות לקוחותיה שמעבר לים, שהיא באה לכבוש את לונדון. 
כתבות נוספות ששוות עניין הן בתחום התיירות. בלונדון - אמנות רחוב עם עומר 
לוגסי שמספר לנו על אמני הגרפיטי האהובים עליו במיוחד, וקפיצה מעבר 
לתעלה האירית מביאה לנו חוויות מבלפסט השכנה והאטרקציות של חופי הים 

המדהימים של צפון אירלנד – תשמרו לחופשה הבאה. 
וכמו בכל גיליון אנחנו חותמים עם מדריך אירועים אטרקטיביים שליקט עבורנו 

־אודי גלזר. כשיסתיימו ימי האבל בממלכה זה הזמן להסתער על הופעות, תע
רוכות והצגות שוות. 

בברכת שנה טובה וחגים ומועדים לששון לכם ולכל בית ישראל,
ענת קורן

דבר העורכת // ענת קורן
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־כדי להבין עד כמה אלון אבוטבול הוא כוכב בינ
־לאומי, די ללכת איתו רגע ברחוב, פה בלונדון, ול

ראות את ההתלהבות של מעריצי הסדרה "שלג 
צח" )Snowfall( עטים עליו עם דמעות בעיניים. 
היינו יחד בקרנבל בנוטינג היל ועשרות רבות של 
גברתנים ויפהפיות בריטים ממוצא אפרו־קריבי פשוט התנפלו 
עליו וביקשו להצטלם איתו, המומים מלפגוש את גיבורם )אלון 
שיחק שם את סוחר הסמים והנשק הישראלי אבי דרקסלר( 

ככה סתם באמצע החיים. 
בפעם האחרונה שאלון אבוטבול שיחק בלונדון הייתה כשהשתתף 
בצילומי שובר־הקופות "עלייתו של האביר האפל" בבימויו של 
כריסטופר נולאן, לפני קצת יותר מעשור. עכשיו אבוטבול )57(, 
חבר ותיק של כותב שורות אלו, חזר ללונדון ומככב במחזמר 

"ביקור התזמורת" בתיאטרון הדונמאר הנחשב. 
־בהצגה־מחזמר הזה אבוטבול מגלם את תאופיק, מפקד התז

מורת המשטרתית של אלכסנדריה המגיע יחד עם נגניו לעיירת 
פיתוח שכוחת אל בדרום ישראל, ופוגש בה את דינה )בגילומה 
של מירי מסיקה(, ישראלית רועשת וחושנית. המפגש הקטן 
והאינטימי הזה בין נגני התזמורת המצרית לבין המקומיים, 

משנה את חייהם.
אני פוגש את אבוטבול ומסיקה בדירה ששכר לו התיאטרון במרכז 
העיר הסואן של לונדון. הוא פותח את הדלת עוטה גאלבייה בגוון 
קרם, ציוריו היפים פזורים בדירה, והספר הקבלי "תומר דבורה" 
פתוח על השולחן לפניו לצד ערימה של קלפי טארוט. מירי 
מסיקה על הספה מנגנת בגיטרה, ואני מרגיש כאילו נכנסתי לסט 
של סרט. ככה זה עם אלון אבוטבול, אדם רב פעלים שמשחק 
גם בסרטים הוליוודים עתירי תקציב, גם בטלוויזיה אמריקאית 
וגם בסרטים ישראליים פרועים כמו "אוהב אותך צ'ארלי". הוא 
איכשהו מספיק גם לצייר, לעבוד על קריירה מוזיקלית חדשה 
)האלבום בדרך( ולקיים איתי ועם מירי מסיקה את הראיון הזה.   
אלון, אתה לא נוטה לשחק בתיאטרון בשנים האחרונות. מה 

קרה הפעם?
אלון: "כן. ב־11 השנים האחרונות עשיתי הרבה הוליווד, טלוויזיה, 
דברים כאלה, אם כי עשיתי תיאטרון בהוליווד כשרק הגעתי 
לשם עם חברה שכתבה מחזה שהדמות ששיחקתי בה הייתה 
הכנה לדמות שאני משחק עכשיו, כי גם הוא היה מאד שתקן."

ומתי כל זה קרה?
אלון: "זה היה ב־2010. לפני כן הייתי בתיאטרון הבימה, תיאטרון 
 ,17 חיפה, באר שבע. בעצם התחלתי בתיאטרון הבימה בגיל 
למרבה האירוניה עם ששון גבאי בתפקיד הראשי, ומאז אנחנו 
חברים טובים, ועכשיו אני משחק את תאופיק, הדמות שששון 

שיחק כל כך יפה בסרט של חבר אחר שלי, ערן קולירין". 
מירי, את משחקת את התפקיד ששיחקה רונית בסרט?

מירי: "כן, השחקנית האהובה עלי". 
שחקנית מדהימה עליה השלום. אלו נעליים גדולות מאד 

להכנס אליהן, איך ההרגשה?
מירי: "אם זה היה סרט קולנוע אז אולי זה היה מפחיד אותי, אבל 
כאן זה עיבוד לתיאטרון ואני שרה אז זה שונה. אבל זה מצחיק 
כי תמיד הציעו לי תפקידים שהציעו לה, ופעם עליתי על זה עם 
אבי ניר שאני כמו רונית אלקבץ רק שאני כל הזמן רוצה לרצות. 
כלומר, אם הייתי מורידה את הקטע של הנחמדות והניסיון לרצות 
הייתי נשארת רק עם העומק והדרמה, עם רונית אלקבץ. אז 
כשאני רוצה לשחק את התפקיד הזה אני פשוט צריכה לוותר 
על הדבר הזה שיאהבו אותי מיד, ואני לא צריכה לצאת מגדרי. 
וכאמור, אני שרה. למרות שגם רונית שרה מאד יפה אבל השירה 

שלה שבורה. זה אחרת". 
אתה גם שר בהצגה אלון?

מירי: "כן. הוא שר מדהים".
אלון: יש לי שיר אחד. בערבית עם מלים מאד יפות ‘שתה, תגמע, 

־תגמע מהבדידות, תגמע מהאושר והשמחה. שתה, אתה הש
מחה, אתה הבדידות'. שיר יפה". 

אז איך בעצם התגלגלת לעשות את ההצגה הזו, שלא לומר 
מחזמר?

"ישבתי בפלורנטין, בתל אביב, הייתי עסוק בציור ובמוזיקה 
ולפעמים הסוכנים שלי מהוליווד מתקשרים אלי ומציעים לי כל 
מני תפקידים. שלחו לי לקרוא את ‘ביקור התזמורת' ושאלו אם 
זה מעניין אותי. קראתי וכמובן שזה עניין אותי. תהיתי מה ששון 

־עושה כי אני יודע שהוא עושה סיבוב הופעות של זה באמרי
קה. הסבירו לי שזו הפקה אחרת, שההפקה של האוף ברודוויי 
באמריקה, שששון עושה בה את התפקיד הזה בדיוק נגמרה. 
אז אחרי שקראתי את המחזה הייתה לי שיחה בזום עם מייקל 
לונגהאסרט, המנהל האומנותי של תיאטרון הדונמאר שמביים 
את ההצגה, ואני לא ידעתי כלום. לא הכרתי את התיאטרון הזה 
אבל זה עניין אותי. הוא שאל למה זה מעניין אותי, למה אני רוצה 
לעשות את התפקיד הזה ואמרתי לו שיש לי כמה חלומות בחיים 
שאני עדיין רוצה להגשים ואחד מהם זה שאני רוצה לחזור ולעבוד 

בשביל השלום ואני חושב שהדבר הזה, עם כל הפומפוזיות שזה 
הולך להשמע עכשיו, הוא באזור של הנשמה המבקשת שלום. 
המחזה הזה מאד מרגש והמפגש עם מירי הוא מסעיר. המחזה 
הזה נוגע לי מאד בכל מני נקודות רגישות ואני מאד מתחבר לזה". 

למה לי פוליטיקה עכשיו
כמעט כמו הניגוד בין דמויותיהם בהצגה, גם מחוץ לבמה אלון 

־ומירי הם שני ניגודים. הוא מדבר בשקט והיא מלאה רעש וצילצו
לים. הוא מנסה לברוח מדיון של פוליטיקה ושל זהויות והיא דווקא 
מתעקשת. מסיקה מכרה למעלה מ־200 אלף אלבומים בישראל 
והיא שם שגור בכל בית, אבל המחזמר "ביקור התזמורת" הוא 
בגדר הפריצה הבינלאומית שלה, דבר שלא עניין אותה בעבר 

ושעוד נדון בו בהמשך. אבל קודם כל, פוליטיקה.
תגידי מירי, את גם מתחברת למסר הפוליטי משהו של הסיפור? 

אלון: "מי אמר פוליטי, שלום זה דבר פוליטי?"
־מירי:  "שלום זה דבר פוליטי, אבל מה שיפה בהצגה הזו האל

מנט הפוליטי מרחף עליה כמו דוק כזה, עדין. ההצגה היא 
כמו משהו של צ'כוב. בסוף ההצגה אני אומרת משפט שאני 
יודעת  ואני אפילו לא  לא מסוגלת להגיד אותו בלי לבכות 
ואז אומרת באנגלית:  למה" היא עוצרת רגע, מוחה דמעה 
"פעם, לפני הרבה זמן, קבוצה של מוזיקאים הגיעו לישראל 
ממצרים. בטח לא שמעתם על זה כי זה לא היה כזה חשוב". 
ואני אומרת לאורי בעלי למה אני כל הזמן בוכה מהמשפט 
הכי יבש הזה? כי הדבר הזה שבני אדם לא נחשבים. מה כן? 
המלחמות, הרעיונות הגדולים, הפוליטיקאים. אבל פה נפגשים 

אחרי שזכה להצלחה גדולה בברודויי, המחזמר "ביקור התזמורת", המבוסס על 
סרטו של ערן קולירין, מגיע לתיאטרון הדונמאר בלונדון. הצלחנו לתפוס את 
כוכבי ההצגה, אלון אבוטבול ומירי מסיקה, לשיחה אינטימית לפני הפרמיירה

דואט על הבמה

איתמר בן כנען

מירי: "אני כמו רונית אלקבץ רק שאני כל הזמן 
רוצה לרצות. כלומר, אם הייתי מורידה את הקטע 

 של הנחמדות והניסיון לרצות הייתי נשארת רק 
עם העומק והדרמה, עם רונית אלקבץ"
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בני אדם וניסים קורים. בהצגה הזו גם יש אלמנט של שלום 
פנימי. אני מזרחית שהתרבות שלה נמחקה לגמרי. סבתא שלי 
הגיעה לארץ מעירק בשנות ה־20 ומחקה את הערבית. אנחנו 
22 ואז באתי  בארץ ישראל. אני גיליתי את אום כולתום בגיל 
לסבתא שלי והיא אמרה לי מה לי ולערבייה הזו? ובהצגה הזו 
אני אישה מזרחית שפוגשת גבר ערבי והם מבינים ששניהם 
ערבים. ההצגה הזו עוזרת לנו לעשות שלום עם עצמנו ולהבין 

את הפאן הערבי שלנו המזרחים".
אמרת שאף פעם לא עניין אותך לצאת מישראל, שתמיד 
הרגשת שאין טעם בכלל להצליח במקום אחר. איך ההרגשה 

עכשיו כשאת משחקת בהצגה בתיאטרון נחשב בלונדון?
מירי: "זה לא היה רק מתוך איזו ציונות או פטריוטיות, זה גם, אבל 
בעיקר מפרובנציאליות. לחשוב שישראל זה מרכז העולם. אני 
התבגרתי בגיל מאוחר. בגיל 20 לא יכולתי לעשות טיול אחרי צבא. 
לא הייתי מספיק עצמאית. אני התבגרתי אחרי גיל 40 ועכשיו אני 
מוכנה לטיול שאחרי צבא, אבל עכשיו יש לי בעל וילדים וקריירה 
אז זה בעצם הטיול שאחרי צבא שלי. אפילו במונחים ישראליים 
אני הכי חסרת טקט ואין לי פילטרים בכלל. המפגש עם הבריטים 
המנומסים והמאופקים גרם לי להבין אותם יותר טוב וגם את 
עצמי, כי פתאום אני שוב הילדה הקטנה ששרה לאנשים בסלון".             
רגע, ואת התפקיד הזה בדיוק הציעו לך בהפקה האמריקאית 

מירי?

"כן. לא רק הציעו לי. עשיתי אודישנים. זה היה לפני הקורונה וזה 
מצחיק כי אמרתי להם שאני יכולה לעשות רק סיבוב הופעות 

של חודשיים, אבל לא חצי שנה כמו שהם רצו".
ממש לאותו תפקיד?  

"כן. הם ראו אותי בהופעה בניו יורק ולמחרת הציעו לי לעשות 
אודישן. צילמתי אודישן והזמינו אותי לניו יורק וששון היה הכי 
מקסים בעולם, אבל אז באה הקורונה. ההצעה מלונדון הגיעה 
הרבה יותר מאוחר ובלי שום קשר. הם בכלל לא ידעו שהציעו 

לי את התפקיד הזה גם בהפקה האמריקאית".
צירופי מקרים?

"לא. זה פשוט שיש תפקידים שהם בשבילך, שנועדו לך ובכלל 
לא ביחס למישהו אחר, אין השוואתיות. זה פשוט שלך. מה 
יורק בכלל לא התרגשתי. באתי  שמעניין זה שבאודישן בניו 
מלאה ביטחון עצמי ועכשיו, באודישן להפקה הזו אני רעדתי. 
הבמאי מייקל בא לארץ ליום אחד לבחון אותי, ותבין שהחבר'ה 
מניו יורק היו צריכים לאשר כי הזכויות הן שלהם ופתאום הם 
רואים אותי ואומרים ‘הי, זאת מירי'. וכשהם ראו את אלון שם 
הם לא ידעו את נפשם כי יש תפקידים שפשוט נועדו לאנשים 

מסוימים". 
חוץ ממסיקה ואבוטבול בתפקידים הראשיים, משחקים בהצגה 
עוד מספר זמרים־שחקנים ישראלים צעירים וביניהם גם יהלי 
מרגלית טופול, נכדתו של השחקן הישראלי הכי ידוע בכל הזמנים, 
לנין של אנואר סאדאת שחי ומתגורר בלונדון.•חיים טופול. דווקא מהצד הערבי־מצרי אין ייצוג של ממש, פרט 

*רוצים לצפות בהצגה? כל פרטים במדריך בעמוד 30. 

אלון: "יש לי כמה חלומות בחיים שאני עדיין רוצה 
להגשים ואחד מהם זה שאני רוצה לחזור ולעבוד 

בשביל השלום ואני חושב שהדבר הזה, עם כל 
הפומפוזיות, הוא באזור של הנשמה המבקשת שלום"

יש תפקידים שפשוט נועדו 
לאנשים מסוימים.
מירי מסיקה ואלון אבוטבול 
בחזרות ל"ביקור התזמורת"
למטה: נצר לאצולת התיאטרון 
הישראלי. יהלי מרגלית טופול
צילום: הלן מארי
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1
קצין וג'נטלמן

״אין ידידה גדולה יותר לישראל מאשר בריטניה״ 
־הכריזה לא מכבר ליז טראס במהלך מערכת הבחי
־רות שלה להנהגת המפלגה השמרנית ואפילו הב

טיחה ״לשקול״ אפשרות של העברת השגרירות מתל 
אביב לירושלים!

טראס כיוונה אמנם את דבריה לקהל יהודי, ואם לשפוט אותה על 
פי מילותיה היא עומדת להיות יותר פרו־ישראלית אפילו מבוריס 
ג׳ונסון המאד פרו־ישראלי. אלא שהשאלה ״האם ליז טובה לישראל״ 
יכולה להיחשב פרובינציאלית למדי. לדיירת החדשה ברחוב דאונינג 
לא יהיה פנאי לעסוק במזרח התיכון, שכן בעיות הפנים הנערמות 
על שולחנה לא יעניקו לה רגע פנוי להתמודד עם נושאי חוץ עד 
הבחירות הכלליות בעוד שנתיים. די יהיה להסתפק בהערצתה 
לטכנולוגיה הישראלית, בנחישותה להיאבק בעוינות המסורתית 
לישראל בתוך האו״ם, במחויבותה להילחם באנטישמיות, בפינה 
החמה הקיימת בתוכה כלפי הקהילה היהודית בעיר לידס בה 
גדלה ובהערצתה לבוס היהודי האורתודוכסי שכה השפיע על חייה.
מטבע הדברים הזרקור יופנה כלפי ג׳יימס קלברלי, שר החוץ 
החדש והצעיר )53(, שרק לפני שנה כיהן בתפקיד השר הממונה 
על המזרח התיכון במהלך מבצע ״שומר חומות״ בחודש מאי 
אשתקד. קלברלי לא היסס לגנות את החמאס ״וקבוצות טרור״ 
אחרות בשל ההפגזות על ירושלים, וטרח להזכיר יותר מפעם 
אחת כי הארגון אינו משרת את האינטרס הפלסטיני. הוא גם 
הבהיר בעבר שאין לצפות מישראל לשאת ולתת על שלום עם 

הארגון החותר להשמדתה.
השר החדש שירת כקצין בצבא הבריטי ומשום כך יכול להיחשב 
כמי שמבין את צרכיה הבטחוניים של ישראל. הוא מצדד במנטרה 
הקבועה הדוגלת בפתרון שתי המדינות, אבל קובע כי לישראל 
יש את הזכות להגן על עצמה ״במידות הנכונות״. ב־2021 הוא 

־הואשם על ידי פוליטיקאים פרו־פלסטינים מן האופוזיציה בה
סתרת מידע על מכירת נשק בריטי לישראל ובהימנעות ממענה 
לשאילתות פרלמנטריות שעסקו בנושא. יחד עם זאת הוא הביע 
התנגדות להריסת בתים ולהרחבת התנחלויות בגדה המערבית, 

אך גינה חרמות וסנקציות על ישראל.
עלייתו המטאורית של קלברלי במערכת הפוליטית ותפקידו 
החדש הם בשורה טובה לישראל לידיעתם של כל המודאגים 
מזהותו האלמונית. עובדה אחת לא תהייה נתונה לוויכוח: לונדון 

לא תשנה את מדיניותה המזרח תיכונית בשנתיים הקרובות.

2
זוועה בנוריץ'

לפני 18 שנים הכשירו פועלים מגרש להקמת מרכז 
קניות בשכונת צ׳אפלפילד בעיר נוריץ׳. להפתעתם 
הם גילו באר עמוקה מתקופת ימי הביניים בתוכה 
17 שלדים בני למעלה מ־800 שנה. לה־  היו חבויים

סטוריונים המתמחים בתולדות האזור הייתה השערה שהמדובר 
אולי בטבח אכזרי שבוצע ביהודי העיר ב־6 בפברואר 1190. היה 
זה ערב יציאתם של הטובחים למסע הצלב השלישי לשחרור 

ירושלים מידי המוסלמים.
החודש, לאחר בדיקות גנטיות ממושכות, סיפקו מדענים את 
ההוכחה הניצחת לעובדה זאת וחשפו גם את מימדיה של 
הזוועה. חומר גנטי שנותר בתוך העצמות העתיקות סייע להם 

DNA מתקדמת לקבוע באופן נחרץ  באמצעות טכנולוגיית 
את זהותם של הקורבנות. לא רק זאת, המימצאים העלו כי 
ילדים, בהם שלוש אחיות - הצעירה   11 על הנרצחים נמנו 
בת 10 - ותינוק. שישה מבוגרים הושלכו אל הבאר עם ראשם 
למטה ואחריהם נזרקו הילדים. הבדיקה הממושכת גם גילתה 
שלמבוגרים היו מחלות גנטיות האופייניות לאשכנזים, כמו 
מחלת ה״טי זאקס״ הנפוצה בין יהודים הנשואים לקרוביהם 

בתוך הקהילה.
רבים היו שותפים למחקר הזה שנמשך תריסר שנים עד שהגיע 
יוניברסיטי קולג׳,  לחקר האמת. אוניברסיטת דנדי הסקוטית, 

־מוזיאון הטבע בלונדון ואחרים. המסקנות הסופיות העניקו תי
מוכין להערכות ההסטוריות. במאות ה־12 וה־13 נשבה רוח רעה 
באנגליה והיהודים היו קורבנותיה הבלתי נמנעים. כמה עשרות 
שנים קודם לכן, ב־1144, התחוללה בנוריץ׳ עלילת הדם הראשונה 
בהסטוריה, כאשר יהודי העיר הואשמו ברצח הנער וויליאם בן 

ה־12 סמוך לחג הפסח. היה זה תשע שנים בלבד לאחר שהיהודים 
התיישבו באזור בהזמנתו של ויליאם הכובש, שפלש לאנגליה 
בשנת 1066. הם באו מהעיר רואן בחבל נורמנדי, דיברו צרפתית 
והתיישבו סמוך למצודה המקומית. יהודים נהגו להתגורר סמוך 
למצודות בתקווה כי השלטון יפרוש עליהם את חסותו במהלך 
פוגרומים. כך היה גם בעיר יורק ב־1190, כאשר הקהילה כולה 
חיפשה מחסה במצודת קליפורד, ולבסוף שלחה יד בנפשה כדי 
להימנע משחיטה וודאית. גם בלינקולן הואשמו יהודים ברצח 
נער נוצרי. היה זה ב־1255. 35 שנה לאחר מכן התרחש הגירוש 

הגדול, אף הוא ראשון מסוגו באירופה. 
נוריץ׳ סללה את הדרך לעשרות פוגרומים שהתרחשו ביבשת 
באותן שנים. היא העניקה השראה ישירה לפוגרום שהתחולל 
בעמק הלואר בצרפת ב־1171 כאשר עשרות יהודים נדחפו אל 
תוך בית והועלו באש בעודם בחיים לאחר מסע הסתה רחב עליו 

ניצחו אנשי דת נוצריים.
 פריצת הדרך האנתרופולוגית איפשרה לחוקרים לשחזר את 
מראה פניהם של הקורבנות. התינוק היה ג׳ינג׳י ועיניו היו כחולות. 
הקברות "ארלהאם" 800 שנה לאחר הטבח הנורא. •הוא ואחרים זכו כבר להיות מובאים למנוחתם הסופית בבית 

בחירתה של ליז טראס לראשות הממשלה היא הבטחה להמשך יחסים טובים עם ישראל 
והקהילה היהודית ואילו מהעבר צצים שלדים שמזכירים לנו זמנים שהיו אפלים ליהודים

רוחות טובות, רוחות רעות

שאול צדקא

מימין:
הבהיר בעבר שאין לצפות 
מישראל לשאת ולתת על 
שלום עם הארגון החותר 
להשמדתה. ג׳יימס קלברלי

משמאל:
קלסתרו של אחד 
מהנרצחים בנוריץ' כפי 
ששוחזר על ידי החוקרים

 השר החדש מצדד במנטרה הקבועה הדוגלת 
 בפתרון שתי המדינות, אבל קובע כי לישראל יש 

את הזכות להגן על עצמה ״במידות הנכונות״
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לא כולם יודעים זאת אבל ג'רזי, האי הגדול ביותר 
מבין קבוצת איי התעלה )תעלת למאנש( איננו 
חלק מהממלכה הבריטית )או מהאיחוד האירופי(, 
אלא שטח חסות של הכתר הבריטי עם פרלמנט 
עצמאי, בדומה לאי מאן שבין בריטניה לאירלנד. 
ככזה, יש לג'רזי ממשלה מקומית נפרדת לחלוטין מזו של הממלכה 
המאוחדת. היום האי כבר אינו מקלט מס, אך עדיין מוכר כמדינה 
בעלת מיסוי נמוך. באי חיים כמאה אלף תושבים ועכשיו מכהנת 

בפרלמנט שלו שרה ישראלית, אינה גרדינר )49(.  
קודם כל, ספרי לי איך בכלל הגעת לג'רזי. אני מניח שבעקבות 

נישואים לגבר מקומי?
־“את האמת, התחתנו שבע שנים אחרי שהגעתי לפה. תבין, נו

לדתי בקזחסטן ועליתי לישראל לבד, בלי ההורים והמשפחה, 
בעלייה של תחילת שנות ה־90. עליתי במסגרת אולפן קיבוץ ואחרי 
חצי שנה בארץ התחלתי את הלימודים שלי בעבודה סוציאלית 
באוניברסיטה העברית בירושלים. עשיתי אחרי זה תואר שני 
בתקשורת, ואז גם למדתי ייעוץ ארגוני באוניברסיטה הפתוחה 
וסיימתי את כל הלימודים שלי בשנת 2001. היה לי עסק לייעוץ 
ארגוני בארץ ובמהלך הלימודים שלי עשיתי הדרכות. הייתי רכזת 
של חינוך ציוני־יהודי ואחרי התואר הראשון עבדתי במשרד החינוך 
וייעצתי לפנימיות. זה מעניין כי אני בעצם סוגרת עכשיו מעגל, כי 
תמיד עבדתי עם מסגרות חינוכיות והנה עכשיו אני שרת החינוך 
והילדים בג'רזי. בעצם כל מה שעשיתי קודם בחיי הביא אותי 

למקום הזה. סגירת מעגל".
ובכל זאת אולי ספרי לנו איך הגעת דווקא לאי ג'רזי?

“לפני כ־14 שנה הרגשתי שאני צריכה פסק זמן מהכל. יש מקום 
בהודו שמלמד מה שנקרא מיינדפולנס, וכמובן שעבדתי הרבה עם 
התחום הזה, וחשבתי לנסוע ל־10 ימים לרכוש כמה כלים נוספים 

־לעבודה. שם הכרתי את בעלי לעתיד. הגעתי לג'רזי לביקור, והדב
רים התגלגלו. היה יותר הגיוני שאני אעבור לפה מאשר שהוא יעבור 
לישראל. כשהגעתי לפה באתי גם מרקע של עיסוק בתיירות, כי 
עבדתי כמדריכת טיולים כדי לממן את לימודי התואר השני שלי, 
כשהגעתי לג'רזי וראיתי שאין פה בכלל תיירות ישראלית או של 
דוברי רוסית, הבנתי שיש פה מקום למשהו חדש ואז החלטתי 
לפתוח עסק - אתם עשיתם עלי כתבה בעלונדון כשפתחתי את 

העסק הזה איפשהו בקיץ 2009 - והעסק הזה קיים עד היום".
ואיך מלפתוח חברת תיירות המיועדת לקהל ישראלי או רוסי 

הגעת לפוליטיקה המקומית של האי ג'רזי?
“אז זהו, ב־2018 הייתה לי שיחה כזו עם חברות בסלון והן שמעו 
אותי מתלוננת על כל מני דברים פה באי, אז אמרו לי ‘יש בחירות 
עוד ארבעה חודשים, למה שלא תרוצי כמועמדת?' אני? מה לי 
ולזה. כידוע לך בג'רזי יש פרלמנט עצמאי אבל במשך 20 שנה 
לא היה פה ולו חבר פרלמנט אחד שאנגלית היא לא שפת האם 
שלו וזה מוזר כי 25 אחוז מתושבי האי הם מהגרים שהאנגלית 

־היא שפתם השנייה או השלישית. עכשיו, אני תמיד הייתי אקטי
ביסטית. עוד באוניברסיטה הייתי מאד פעילה בתא הסטודנטים. 
זהו, החלטתי לרוץ. בבחירות הראשונות הפסדתי במאה קולות. 

בבחירות 10 חודשים לאחר מכן נכנסתי".
איך משיחה עם חברות בסלון הגעת להיות שרת החינוך של 

ג'רזי?
“קודם כל באמת לא הייתי מרוצה מאי השיוויון של נשים ומיעוטים 
בפרלמנט והיו לי עוד כל מני רעיונות. וכשהחברות שלי אמרו לכי 
תעשי משהו במקום להתלונן פשוט החלטתי לעשות את זה. אין 
פה פוליטיקה של מפלגות וכל אזרח יכול לרוץ כעצמאי, ויש לי 
רקע ארגוני והמון דרייב, וברגע שנכנסתי לזה, ואפילו שהפסדתי 
בסיבוב הראשון, הבנתי שאני כן יכולה וזהו. בבחירות הביניים, 
10 חודשים לאחר מכן, נכנסתי. בבחירות האחרונות נכנסתי רא־
שונה עם הכי הרבה קולות. איך? כי אני באמת קשובה לקהילה 

המקומית ובאמת אכפת לי".

ומה התוכניות שלך עכשיו כשרת החינוך והילדים של ג'רזי?
“אני רוצה להתמקד בכלל אוכלוסיית ילדים על כל צרכיה. פניתי 
לראשת הממשלה והצעתי לה לפתוח מרכז רב־תרבותי שיתן 
מענה למגוון התרבויות שיש באי. היום יש לנו כ־62 שפות שונות 
שמדוברות בבתי האי עם אנשים מכל העולם. הבת שלי, מיה בת 
ה־7, מגיעה מבית דובר אנגלית, עברית ורוסית, ואנחנו צריכים 
לתת לזה מענה. אנחנו רוצים לחגוג את התרבויות השונות 

שיש לנו בג'רזי". 
־לסיום, ואיך לא, הנקודה הישראלית. מה מצב הקהילה היש

ראלית בג'רזי ואיך הקשר האישי שלך לישראל?
“הקהילה הישראלית מתפתחת ומצבה הרבה יותר טוב ממה 

־שהיה כשהגעתי לכאן. הקהילה קטנה אבל מתפתחת. יש ישרא
לים שעובדים פה בתעשיית הקנביס הרפואי, באירוח ובבנקאות 
וכמובן יש אותי בפוליטיקה. יש בית כנסת מסורתי של הקהילה 
היהודית המקומית וכרגע אנחנו במקום שבו אנחנו מנסים לחשוב 
איך אנחנו מחזקים את הקהילה הזו. עוד אין בית ספר יהודי אז 
אנחנו מנסים לחשוב איך אנחנו מפתחים את זה. והקשר האישי 
בישראל אז הקשר מאד חזק". •שלי לישראל הוא משפחתי וחזק כמו תמיד. כל המשפחה שלי 

לא בכל יום אישה ישראלית, 
עולה מחבר העמים, מגיעה להיות 
שרה בממשלה מקומית של מדינה 

באיים הבריטיים. אינה גרדינר 
 מונתה ביוני האחרון להיות 

שרת החינוך והילדים של האי 
ג'רזי והעניקה לנו ראיון בלעדי

ג'רזי גירל

איתמר בן כנען

 "בבחירות האחרונות נכנסתי ראשונה עם הכי 
הרבה קולות. איך? כי אני באמת קשובה לקהילה 

המקומית ובאמת אכפת לי"

רוצה לחגוג את התרבויות 
השונות בג'רזי. אינה גרדינר
צילום: רוב ראקי
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בפעם הראשונה שנתקלתי בזמרת )והשחקנית, 
כותבת, יוצרת( מירה אנואר עווד הייתה איפשהו 
באמצע שנות האלפיים. ישבתי בבית, בשכונת ע'גמי, 
יפו, וצפיתי בדי.וי.די של מופע ענק שקיים הזמר 
היווני האגדי יורגו דאלראס. אורחים שונים מרחבי 
אגן הים התיכון התארחו בקונצרט הזה של דאלראס, ואת ישראל 
ייצגה מירה עווד. באותו רגע הבנתי שאני חייב להכיר אותה וכך 
היה. מהר מאד נעשינו חברים ומאז אני עוקב בהתפעמות אחר 
הקריירה שלה. אחר כך עזבתי את ישראל, טיילתי בעולם וקצת 
אבד הקשר. לפני כמה שנים, בחורף 2019, רגע לפני הקורונה וכל 
הג'אז הזה, קולגה שלי פה בלונדון פגשה את מירה )אני קורא לה 
מירה'לה במעין בדיחה פנים־אשכנזית( בערב הגאלה השנתי של 
יוזמות אברהם, ושלחה לי תמונה שלהן יחד בהתרגשות גדולה 

לפגוש כוכבת־על כמו מירה עווד. 
ועכשיו, אחרי שכבשה את עולם המוזיקה הישראלי והבינלאומי 
ושיתפה פעולה עם שורה ארוכה של אמנים מהשורה הראשונה, 

־כמו עידן רייכל, אחינועם ניני ועוד, אחרי שהייתה הערבייה הרא
שונה שייצגה את ישראל באירוויזיון, ואחרי שכיכבה באינספור 
הצגות, סרטים וסדרות ואף יצרה סדרה משל עצמה )מונא, 
זמינה לצפייה ביוטיוב(, מירה עווד )46( עברה לגור בלונדון עם 

בן זוגה, קוסטה מוגילביץ'.      
קודם כל ברוכה הבאה והשאלה המתבקשת: מה מביא אותך 

ללונדון?
"אז קודם כל, תודה על קבלת הפנים החמה. התשובה הקצרה 
לשאלתך היא שאני כאן בגלל בן הזוג שקיבל ג׳וב שמצריך 
רילוקיישן ללונדון. התשובה הקצת יותר ארוכה היא, שלאחר 
שהתקבלה הצעת המשרה, לא היה הכי קל לי ולקוסטה להחליט 
לעבור ללונדון. אמנם לונדון היא עיר מדהימה, שאני אישית מאוד 
אוהבת ומתחברת אליה, אבל יש לי הורים בארץ שלאחר הרבה 
עליות ומורדות בקשר איתם אני סוף סוף בכזאת השלמה ויחסי 
הכלה איתם, שממש כיף לי לבלות איתם מתי שאני יכולה. זה 

־לא היה קל להחליט להתרחק מהם. עוד אלמנט משפחתי שה
תווסף לאחרונה הוא שלאחר פרוץ המלחמה באוקראינה אנחנו 
הגלינו את ההורים של קוסטה מביתם במיקולאייב והבאנו אותם 
ארצה. יצא ככה שקיבלנו אותם בשדה התעופה, הנחתנו אותם 
באשדוד, ריהטנו להם בית, רשמנו אותם באולפן ואז עלינו על 
מטוס בעצמנו. כל האלמנטים האלו לא הקלו על העזיבה. אבל 

בסוף מה שהכריע זה שזו הזדמנות מקצועית מעולה לקוסטה 
וטיימינג טוב בשבילי לקחת איזו שנת שבתון ולבחון מה בא לי 

לעשות עם עצמי כשאהיה גדולה". 
וואו. נשמע מטורף הכל. אז בעצם זו הקריירה של בן זוגך ולא 

ניסיון שלך לעבור לקריירה בינלאומית לגמרי?
"אכן. אנחנו כאן בגלל גוגל, ולא בשביל שאני אכתת רגליי בערבי 
open mics. אני לא אומרת שאינני מעוניינת בקריירת הזימרה 
שלי יותר, מי כמוך יודע כמה המוזיקה היא בנפשי, והשירה היא 
הביטוי העצמי הכי טהור שלי. אבל זה זמן טוב בשבילי לעצור 
רגע ולחשב מסלולים מחדש. ולא סתם אני אומרת מסלולים 

־ברבים. תמיד הייתי אמן רב תחומי שמתעניין בכמה וכמה תחו
מים וככזאת אני אף פעם לא רוצה להיתקע במקום ולהתחיל 

."more of the same להרגיש שאני עושה
האם חוץ מליהנות מכל מה שיש ללונדון להציע יש לך תוכניות 

כלשהן לגבי מה שאת רוצה לעשות פה?
"יש לי הרבה תכניות. אבל אני לא אדם שמתקשקש על חלומות 
באוויר. אדווח לך כשהחלומות כבר על הקרקע, מכים שורשים 

ומצמיחים ענפים."

שופכת את הנשמה
יוצאי  כמוזיקאית, זמרת־כותבת, מירה עווד הגיעה להישגים 
דופן עבור אמן ישראלי, קל וחומר ערבי־פלסטיני. בשלב מסוים 
הוחתמה על חוזה הקלטות של שלושה אלבומים בינלאומיים עם 
תאגיד 'סוני' ובתחילת השנה הוציאה אלבום כפול יפה ואישי מאד.  
הוצאת השנה אלבום כפול )WOAMN ו־HUMAN( והבנתי 

שהוא יצא אחרי הרבה עיכובים, קורונה וכאלה.
"אכן, הקורונה באה בדיוק כשהתחלתי להוציא סינגלים מהאלבום 
הכפול. המודל העסקי של המוזיקה בימינו אומר שאתה מוציא 
סינגלים כדי לקדם הופעות. כאשר נשבר המודל, ואי אפשר היה 
לקבוע הופעות, כל מביני הדבר ייעצו לי להפסיק את השיווק 
ולחכות. כמובן לא ידענו שנצטרך לחכות שנתיים. בסוף 2021 
החלטתי להוציא את החלק הראשון למרות שעדיין העולם לא חזר 
לקדמותו, כי הבנתי שאין מה לחכות שמשהו יחזור ״לקדמותו״  
ושלא צריך לחזור אחורה ושצריך להתקדם. צריך ללדת את 
התינוק הזה ולתת לו ללכת את צעדיו הראשונים בעולם. לאחר 
כמה חודשים, בתחילת 2022, הוצאתי גם את החלק השני. עכשיו, 

אחרי שכבשה את עולם המוזיקה הישראלי 
 והבינלאומי, כיכבה באינספור הצגות, 

סרטים וסדרות טלוויזיה, הזמרת והשחקנית 
 הישראלית־פלסטינית מירה עווד נחתה בלונדון 

 עד הודעה חדשה והתחילה קריירה מסקרנת 
של סטוריטלינג לעסקים. ראיון אישי

וואחאד 
מירה

איתמר בן כנען

אף פעם לא רוצה 
 להיתקע במקום. 
מירה עווד
Tomasz Solinski :צילום
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אחרי שילדתי את היצירה הזו שאני מאוד גאה בה, אני פנויה 
להריון חדש. אחרת, אם יצירה תקועה לך במגירות, במדפים, 

ועל גבי ההארד־דיסק, קשה לייצר חדשה".
אז איך את מקדמת את יציאת האלבום? היו הופעות וכאלה?
"לא הייתה הופעת השקה גדולה אם זו השאלה. כבר הייתי 
עם רגל אחת בלונדון אז לא ידעתי אם יש טעם, וגם, הרגשתי 
שמאסתי במודלים האלה של תעשיית המוזיקה. אתה שופך את 
הנשמה על סינגל, את האנרגיות על וידאוקליפ, את הכסף על 
יחצ״ן, תולה את כל התקוות על הופעת השקה חגיגית שתגלה 
לעולם את פאר יצירתך, ואז מתחנן שמישהו יואיל לקנות כרטיס 
או לכתוב ביקורת כדי שתוכל לחזור על כל הסאגה הזאת שוב 
כעבור כמה חודשים. די עם זה כבר, משעמם. עוד לא עליתי על 
מודל חדש, אבל ברור לי שכל העסק הזה חייב ניעור מהשורש. 
אין דבר שאני אוהבת יותר מלייצר מוזיקה, ואין דבר שמאסתי 

בו יותר מאשר כל התעשייה שמסביב לזה".
אני מבין אותך. האם תהיה מתישהו בקרוב הופעה בלונדון?
־"כבר יש לי הופעות ביומן אבל אלו אירועים סגורים אקסקלוסי

בים, לא קופות פתוחות. אני פתוחה לרעיונות, נראה מה יקרה".
אז מה התוכניות לזמן הקרוב?

כאמור, בתור פרפורמרית, אני בשנת שבתון. שלבטח לא תימשך 
שנה כי אני היפראקטיבית. יש לי קוץ בתחת ואני לא יודעת 
לשבת בלי לעשות כלום. אבל אני רוצה לקחת את הדברים באיזי 
לאיזו תקופה. אף פעם לא לקחתי לעצמי את הזמן וסוף סוף 
אפשר. אני רוצה לכתוב. מאז שהסידרה שלי מונא יצאה יש לי 
כמה רעיונות חדשים בראש, אולי הגיע הזמן בשבילם. חוץ מזה, 
אני עוסקת היום בתחום סופר מעניין וזה סטוריטלינג לעסקים. 
גם החיים האישיים שלי וגם הכיוון שאליו הלכה הקריירה גרמו 

־לי להיות סוג של מומחית לזהויות. אז בימינו אני עוזרת לאנ
שים לגבש ו/או להבין את זהות העסק שלהם, לנסח את ערכי 
היסוד ובכך למפות סדרי עדיפויות ואולי אפילו את הסגנון שבו 
העסק רוצה לפנות לקהלים שלו. זה מרתק בעיניי כי יוצא לי 
להגיע למקומות אינטימיים עם לקוחות ולעבור איתם תהליך 

משמעותי ולראות את הברק שיש להם בעיניים כשסוף סוף 
הם מצליחים לנסח לעצמם את הערך של מה שהם עושים. 
יש אנחת הקלה כשמבינים שאפשר להיות בדיוק מי שאנחנו, 
בלי להתחזות לכלום ולאף אחד. וכשרואים שזה אפילו מביא 

יותר קהל ותנועה לעסק." 
נשמע סופר מעניין. אז את מתכוונת לעשות את זה גם פה 

בלונדון?
"בהחלט. יש לי כבר לקוחה אחת שהתחלנו תהליך ואשמח לעוד."

בהצלחה. האם בסופו של דבר תחזרו לישראל?
"מי יודע. אני יכולה לשאול אותך את אותה השאלה בדיוק. כרגע 
נעים לי כאן, מתאים לי להיות רחוקה לכמה זמן, ולהמציא את 

־עצמי מחדש. אני עפה על זה שאני לא צריכה לשמוע את הפו
ליטיקאים הישראלים ואת מנת השקרים היומיומית. אני נהנית 
מזה שאפשר לנוח קצת מאובססיית הזהויות הלאומיות. כיף 
לי שאני יכולה לקחת הפסקה מלהיות מירה עווד הפלסטינית 
ולהיות פשוט איזו מירה'לה."•הישראלית, הגשר לשלום וכל שאר הטייטלים הכבדים האלה, 

 "כרגע נעים לי כאן, מתאים לי להיות רחוקה לכמה 
זמן, ולהמציא את עצמי מחדש. אני נהנית מזה שאפשר 
לנוח קצת מאובססיית הזהויות הלאומיות. כיף לי שאני 

יכולה לקחת הפסקה מלהיות מירה עווד הפלסטינית 
הישראלית, הגשר לשלום וכל שאר הטייטלים הכבדים 

האלה, ולהיות פשוט איזו מירה'לה"

Gielly Green have introduced a new range of advanced 

aesthetic treatments at their flagship salon in George Street, 

in association with The Luxury Aesthetics Group. 

Treatments include hydration, anti-aging, treatment of skin 

conditions and hair regrowth - all with the same luxurious 

service and attention you’d expect from Gielly Green.

ADVANCED 
AESTHETIC
TREATMENTS

www.giellygreen.co.uk

Book now on 020 7034 3060 or visit www.giellygreen.co.uk
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תפסנו לשיחה את יובל אייזנברג, בעלים ומייסד קבוצת 
 WealthRock Wealth Management and Family
office, בימים בהם מתרחבת החברה ופותחת משרד 
חדש בלונדון. אייזנברג, יועץ אסטרגי פיננסי בכיר, שפך 
אור על המניעים להתרחב דווקא לבירה הבריטית, ועל 
חשיבות ניהול ותכנון הון משפחתי - גם כשאנחנו לא 

מגיעים ממשפחת אצולה בריטית. 
ספר קצת על הרקע המקצועי שלך.

"אני מגיע מרקע בכיר במגוון בתי השקעות מובילים 
בישראל. כל מנהלי החברה ועובדיה בעלי למעלה 
20 שנות ניסיון בתפקידים בכירים בתעשייה הפי־ ־מ
ננסית. Mentor Value Consulting Group, חטיבת 
הייעוץ הבינלאומית שבניהולי, נכנסה בשנת 2020-21 

־לרשימת מאה המובילות בעולם בתחום הייעוץ האסט
רטגי־פיננסי מטעם ה־CGIF, ועידה בינלאומית בתחום 
הפיננסים והביטוח המתקיימת בכל שנה בלאס־וגאס. 
אני משמש גם במשרות ציבוריות בהתנדבות, כחבר 

־הנהלה וסגן נשיא לשכת המתכננים הפיננסים והפ
מילי אופיס הישראל )IFPA(, והן כחבר הנהלת לשכת 

היועצים העסקיים והניהוליים בישראל." 
תאר את פעילות החברה. במה אתם מתמחים?

"אנחנו מהווים למעשה משרת אמון מטעם הלקוח 
ולכן שמים דגש על מחויבות ונאמנות כלפיו לאורך כל 
הדרך. אני רואה את התפקיד שלנו כחומת ההגנה של 
הלקוחות מבחינה עסקית ופיננסית. בעבר היה מקובל 
ששירות כזה מיועד רק למשפחות האצולה הפיננסית 
בעולם. כיום השירות רווח יותר; הרבה מהלקוחות שלנו 
לא הבינו שהם בעלי הון עד שהם פגשו אותנו, והעבודה 

־איתנו פתחה להם אפיקי צמיחה חדשים והבנה לח
שיבות תכנון מס ומעטפת הגנה משפטית למשפחה."
מה החזון שלכם כחברה מובילה בתחום הפיננסי, 

ובמה אתם שונים מחברות אחרות בתחום?
"הייחודיות שלנו היא בכך שאנחנו בינלאומיים. כל צורת 
העבודה שלנו היא גלובלית, ועצם פעילותנו מגשרת 
בין ישראל לאירופה, לארה"ב ולשאר העולם. החזון 
שלנו הוא לאפשר לכל לקוח ישראלי באשר הוא לקבל 
מעטפת שירות מקיפה ונגישה. תמיד נשאף לשמש 
משרת אמון ללקוחותינו ולמצוא עבורם את הפתרונות 

והשירותים הפיננסיים המובילים בעולם." 
מה החשיבות של ניהול הון נכון?

"אנשים פוחדים להשקיע בדברים שהם פחות מכירים, 
ולכן הולכים שבי אחר ההמלצה של סוכן הביטוח, או 
של פקיד הבנק שלהם. הבעיה היא שאותן המלצות 
מבוססות על שאלונים מובנים והשפעות אישיות מבית 

־ילדותם, ופחות על בסיס הבנה פיננסית רחבה שמו
תאמת אינדיבידואלית למשקיע. באמצעות הכוונה 
מותאמת לצרכי הלקוח, ניתן לבסס תכנון פיננסי מקיף 
יותר, לייצר חשיבה נכונה על מוצרי השקעה מגוונים, 

לתכנן את נושא המיסוי וההגנה המשפטית ועוד."
 כיצד אתם עוזרים למשפחות בעלות הון לנהל ולשמר 

את הונם הנדל"ני־פיננסי?
"אנו עוזרים ללקוחותינו לשנות גישה, להסתכל על 
התמונה המלאה וכך לבנות תמונת נכסים מקיפה 
הכוללת את נכסי הנדל"ן, הפיננסים וההשקעות. כמו 
כן, נבחן את האשראי המשפחתי ונבנה תוכנית שלוקחת 
בחשבון השלכות משפטיות והגנה על המשפחה מפני 

־אירועים לא צפויים. חשוב להיות מוכנים לקראת גירו
שים, מחלות ומוות, כמו גם לקראת אירועים חיוביים, 
כמו בונוסים, הצלחה פיננסית, העברת כספים לילדים 

־- הן בחיים והן כירושה. לרוב ההשקעה אפשרית בא
מצעות רכישה בבנק ובמכשירים פיננסים מפוקחים. 
אנו יודעים איך לאפשר זאת ללקוחותינו בכל מקום, 

ואפילו בסכומים לא גבוהים - החל מ־100 אלף דולר".
מדוע בחרתם לפתוח משרד דווקא בלונדון?

"לונדון היא מרכז עסקים ופיננסים מסורתי באירופה. 
אנחנו עובדים בחזית הפעילות הפיננסית והטכנולוגית 

־העולמית, ומהווים בעצמנו מרכז פיננסי בינלאומי ויש
ראלי עבור לקוחותינו. עד היום היו לנו באירופה שתי 
נציגויות, בשווייץ ובאנגליה - ובמכלול השיקולים להפוך 
את הנציגות האירופית שלנו למשרד מקומי חיוני - היה 
לנו ברור שמקומו הטבעי של מרכז הפעילות הוא לונדון.  
ומאחר שלונדון היא המרכז שלנו בין מגוון הפעילויות 
על קו ישראל־ארה"ב־אירופה, אנחנו שמחים שכל 
לקוחותינו הקיימים וכן שותפינו העסקיים באנגליה 

יוכלו לקחת בהן חלק. 
־"כמובן שאנו רואים בקהילה היהודית והישראלית בלו

נדון שותפה לדרך, ושואפים לחזק את הקשר איתה. 
־נפעל להיות גשר להשקעות ולשירותים פיננסיים מו

בילים לקהילה."
מה התוכניות של החברה לעתיד?

"להמשיך לפעול כחברה בינלאומית ולבנות גשר חזק 

יותר בין ישראל למרכזים פיננסיים מובילים בעולם. 
השאיפה היא לפתוח בפני משקיעים ישראלים את 
העולם, ומהצד השני להכיר לעולם עוד מהאפשרויות 
המדהימות שיש לישראל להציע בנדל"ן, בבנקאות 

והשקעות וכמובן בטכנולוגיה.
־"אנחנו פעילים בארה"ב בניו־יורק ובפלורידה, ופוע

לים בימים אלה להביא את בשורות קרנות ההשקעה 
־לאירופה. בהמשך אנחנו מתכננים להציע פתרונות הש
־קעה ייחודיים שמתאימים ללקוחותינו המחזיקים בא

זרחות אמריקאית וגרים מחוץ לארה"ב, ולאפשר להם 
להרחיב את קשת האפשרויות בהשקעות פיננסיות.

"אנחנו לא עוצרים שם, ומכוונים את התוכניות גם לטווח 
ארוך יותר, ושואפים להרחיב את הקשרים והפעילויות 
שלנו גם למזרח הרחוק ולמקומות נוספים. בעיקר 
והשקעות לכלל לקוחותינו." •להמשיך להביא רעיונות, פתרונות, אפשרויות פיננסיות 

אייזנברג יובל, מנכ"ל: 972-50-2036167+*צרו קשר:
פרל משה, מנהל פעילות לונדון: 972-50-661-7377+

office@rock-w.com :מייל
https://www.rock-w.com :אתר

תכנון פיננסי - לא רק לאלפיון העליון
 מחפשים להרחיב את פורטפוליו ההשקעות? חברת ניהול ההון WealthRock בחרה בלונדון למושבו 

של משרד חדש שיהיה מרכז לפעילותה הבינלאומית, ומציעה ייעוץ פיננסי פורץ גבולות

כרמל פרג'י

 "הרבה מהלקוחות שלנו 
לא הבינו שהם בעלי הון עד 
שהם פגשו אותנו, והעבודה 

איתנו פתחה להם אפיקי 
צמיחה חדשים והבנה 

לחשיבות תכנון מס ומעטפת 
הגנה משפטית למשפחה"

משמאל:
,WealthRock יובל אייזנברג, מנכ"ל ומייסד קבוצת 
 נאור אדיבי, מנהל ההשקעות הראשי,
ואייל רחוביצקי שותף וסמנכ"ל החברה

 GCIF תעודת הכרה ליובל אייזנברג, שנבחר ע"י 
לאחד מ־100 המנהיגים הפיננסיים לשנת 2020-21
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https://www.rock-w.com/
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Advertisement

Plant seeds for your family and for Israel’s future
by investing in Israel Bonds

L'Shana Tova
U'Metukah

5783

Development Company for Israel (International) Ltd.

This advertisement has been issued by the Development Company for Israel (International) Ltd., which is authorised and regulated by the Financial 
Conduct Authority and registered in England No. 01415853. This is not an offering, which could only be made by prospectus. Your capital is at risk, the 
rules under FSMA for the protection of retail clients do not apply. An investment in any of these bonds will not be covered by the provisions of the 
Financial Services Compensation scheme, nor by any similar scheme. Israel bonds are intended as a long-term investment as they are not listed or 
admitted to dealing on any recognised investment or stock exchange nor is there any established secondary market, as a consequence Israel bonds are 
not readily realisable before their maturity date. DCI (International) Ltd is not the issuer of these bonds, they are issued by the State of Israel. 09-22

Your capital may be at risk.

infoEN@israelbondsintl.com
020 3936 2712

See More:
https://www.israelbondsintl.com/HH5783

Starting at

36£ 

NEW!
Buy

Online!

Isaac.cohen@cohen-accountants.co.uk
טלפון: 020-8203-6323 • פקס: 020-8202-4275 • נייד: 07956-260-197

129 Station Road, Hendon, London NW4 4NJ

 • דוברי עברית

 • הנהלת וראיית חשבון

 • החזרי מס ומע״מ

 • תלושי משכורת

 • הקמת חברות

• יעוץ עסקי ופיננסי

פגישה ראשונה חינם:
icohen58@yahoo.com

לכל לקוחותינו ולקוראי עלונדון, 

יום עצמאות שמח!

 • דוברי עברית

 • הנהלת וראיית חשבון

 • החזרי מס ומע״מ

 • תלושי משכורת

 • הקמת חברות

• יעוץ עסקי ופיננסי

פגישה ראשונה חינם:
icohen58@yahoo.com

לכל לקוחותינו ולקוראי עלונדון, 

שנה טובה ומתוקה!

Isaac.cohen@cohen-accountants.co.uk

•
טלפון: 020-8203-6323

 פקס: 020-8202-4275

נייד: 07956-260-197

•
129 Station Road, Hendon

London NW4 4NJ
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דסיום תקופה של ביח והתח־
לת דרך אחרת וחיים לחוד הוא 
מהלך שמציף, ולעיתים קרובות 
קשה לעיכול, בין אם זו בחירה 
או פשוט מצב שנקלעתם אליו. 
אז הרי כמה טיפים כדי לעזור: 

־באופן כללי, תשתדלו לא לה
שאר לבד בחגים. דברו עם בן הזוג והחליטו מראש איפה 
יהיו הילדים בחג כדי להמנע מהפתעות לא נעימות 

וחיכוכים, והכינו לעצמכם אלטרנטיבה לבילוי בחג. 
תשתדלו לא להיות לבד. תנסו למצוא אדם שאתם 
סומכים עליו. תחושת ההתמודדות לבד מערערת, 
ועשויה לגרום לטעויות ובוודאי ללחץ. אם זה לא עורך 
דין מוסמך, אז קחו את העצות ב"ערבון מוגבל". עצה 
לא תמיד תדייק לכם אם היא לא באה ממקום של 
ידע. הסברה המצויה של “לי קרה בדיוק אותו דבר" 
היא בעייתית, כי מניסיוני אין דבר כזה; כל מקרה הוא 
לגופו וכל פרט קטן בסיטואציה שלכם משפיע על 

העצה שתקבלו. 
לעיתים קרובות כאשר החלטתם להפרד קשה לדעת 
מה הצעד הבא. עורך דין יוכל להעריך ולייעץ בעניין, 
וזכרו שללכת לעורך דין אין פירושו הכרזת “מלחמה"  
- גם אם בן זוגכם החליט לעשות כך. תפקיד עורך הדין 
בשלב הזה הוא לבנות את הדרך לגירושים כמו מסלול 

טיסה – ללא מערבולות.

גישור או מו"מ
האפשרות הכי טובה היא לנסות להגיע לפשרה. זאת 
יכולה להתבצע בשתי דרכים – גישור על ידי מגשר 
מוסמך או מו"מ בין עורכי דין. מהות הפשרה שאליה 

־מגיעים היא חיונית. אפשר להמשיל את הפשרה לע
סקה. עסקה היא טובה כאשר שני הצדדים מרוויחים. 
ולכן כדאי ששניכם תגיעו למשא ומתן עם עמדה מוכנה 
מראש וממקום של ידע. חשבו איך אתם רואים את 
עתידכם, ורדו לרמת הפרטים המקסימלית. לאחר 
שבידכם הידע תוכלו להחליט באיזו אופציה לבחור 
כדי להמשיך, בין אם מדובר בגישור ובין אם במו"מ 

בין עורכי דין.
כאשר גיבשתם דעה, נכנסים לשלב משא ומתן. לעיתים 
אתם מסכימים עם בן או בת הזוג על התנאים של הדרך 

החדשה ולפעמים לא. 
־גישור לא בהכרח מתאים לכל מקרה. תפקיד המג

שר הוא להציע פתרונות, וכיוון שכך אם יש פער גדול 
בין העמדות שלכם תפקידו הוא לא לייעץ לכם האם 
פתרונות אלו טובים עבורכם. זה תפקידו של עורך דין 
מטעמכם. כדאי שאותו עורך דין שהתייעצתם איתו 

־מלכתחילה ימשיך וילווה אותכם ויהיה שם כאשר מת
עוררות בכם שאלות. תפקידו לשמור על האינטרסים 
שלכם, שלעיתים יכולים לסתור את אלו של בני זוגכם 
ולשאול אותו/ה האם להגיע לגישור או שאין ברירה 

ועדיף לנהל מו"מ דרך עורכי הדין.  

צעד ראשון
“לפתוח את הקלפים", או במילים משפטיות – גילוי 
מסמכים. חשוב לגלות את המצב הכלכלי שלכם. כדאי 
להחליף מסמכים כך שלא יפתח פתח לחילוקי דעות 
בעתיד )לדוגמה טענת "לא ידעתי"(. בנוסף, הסכם 
שתגיעו אליו בסופו של יום ושיקבל תוקף של צו בית 
משפט, לא יוכל להיחתם ללא פעולה זו. אבל הכי חשוב, 
זה שניתן לעשות הערכת מצב אחרי שיודעים בדיוק 
מה המספרים שעומדים מאחורי הנכסים/משכורות 

וכל דבר ששייך לבן זוגכם. לאחר מכן ניתן לתת ייעוץ. 
המקרה הבא מראה כמה חשוב לבדוק מראש. מ' 
הגיעה למשרדי וסיפרה שהיא נפרדה מבעלה לפני 
חודשיים ורוצה להתגרש. כששאלתי אם יש להם נכסים 
או כל ערך פיננסי אחר, היא אמרה שיש להם את הבית 
שהם חיים בו והמשכורות הצנועות ששניהם מרוויחים. 
היא גם סיפרה שבעלה קנה בית קטן באמצע שום 
מקום כדי לבנות בית גדול יותר ולהשכיר, היא לא יודעת 
הרבה על זה אבל רק שהעניין לא התקדם לשום מקום 

והבית/האדמה לא שווים הרבה. 
הצעתי לה לקבל לידיה את המסמכים, שכללו את 
חשבונות בנק. ראיתי העברה של כסף מחשבון אחר 

־לחשבון הבעל. כששאלתי אותה היא אמרה שזה הח
זרת הלוואות שבעלה הלווה למישהו. כאשר התחלתי 

־לבדוק יותר הסתבר ש"הבית המסכן באמצע שומ
קום" הפך להיות פרויקט של מיליונים של כמה בניינים 
שכלל השקעות מחו"ל והבעל התחיל לקבל לפני כמה 

חודשים כספים עבור חלק מהדירות שנבנו והושכרו.

 לא כל מקרה הוא מקרה של מ' וחשוב לצאת מנקודת 
הנחה של אמון אבל לא לוותר על בדיקה מעמיקה.

נקודה נוספת: הדבר החשוב ביותר במהלך כל ההליך 
הוא לשמור על פתיחות להצעות. הקשיבו. לא כל 
הצעה אתם צריכים לקבל, אבל בראש ובראשונה 
העובדה שאתם מוכנים לשקול ולהקשיב יוצרת אמון 
אצל בן זוגכם. אמון הוא מרכיב על בכל ההליך. כדאי 
שתזכרו שבני זוגכם גם מעוניינים לנהל את ההליך 
בכוונה לסיים אותו ללא כאב, וישנו אלמנט של חוסר 

אמון גם אצלם.
מאחלים לכם שנה טובה ומתוקה, 

משרד עורכי דין גלזר ג'ונס •שנת הצלחות ואושר. 

Glaser Jones Law*Kensington High Street, W8 4SG 96
07875-337-350 / 020-7993-7173
shlomit@glaserjoneslaw.co.uk

שלומית גלזר ג'ונס // חוק ומשפט

 בשביל מי שעומד בפני פרידה בשנה החדשה מדובר בסימבוליות. 
אז איזה אפשרויות סיום יחסים קיימות כדי לפתוח את הדרך החדשה ברגל ימין?

כל סיום הוא גם התחלה

"העובדה שאתם מוכנים לשקול ולהקשיב יוצרת אמון אצל בן 
זוגכם. אמון הוא מרכיב על בכל ההליך. כדאי שתזכרו שבני זוגכם 

גם מעוניינים לנהל את ההליך בכוונה לסיים אותו ללא כאב"

mailto:shlomit@glaserjoneslaw.co.uk
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תהליך קבלת אזרחות בריטית 
 British חקוק בחוק האזרחות
בי־  .Nationality Act 19811
עומד  הזה  החוק  אלו  מים 
סקירה  שינויים.  כמה  לפני 
רחבה תתפרסם בעלונדון.נט 
עם אישור הפרלמנט. בשונה 
מחוקי ההגירה, זהו חוק לכל דבר ועניין שאיננו תלוי 

־בחוקי ההגירה. למשל, מותר לצאת ולהיכנס כשב
קשת התאזרחות עומדת ותלויה. האיסור על יציאה 
מהממלכה בזמן שבקשה עומדת ותלויה חל רק על 

בקשות תחת חוקי ההגירה.
בקשת התאזרחות תלויה בשני דברים עיקריים:

1. מעמד של תושב קבע בממלכה )שניתן לאחר מס־
לול הגירה של לפחות שלוש שנים תלוי בקטגוריה, ו־12 
 חודשים או פחות במעמד קבע, תלוי במצב משפחתי(.

 .Good character 2. עמידה בדרישות אופי
שתי הדרישות הללו הן כמובן בנוסף לדרישות הכלליות, 
כמו ידיעת השפה האנגלית, ידע כללי על הממלכה 
ותושבות רציפה של חמש או שלוש שנים תלוי במצב 

המשפחתי.
מי שמחזיק בתושבות קבע יכול לגור בממלכה ללא 
 Free of  "הגבלה והוא נחשב "חופשי מחוקי ההגירה

.immigration control
ההבדל העיקרי הוא שמי שלא מחזיק באזרחות לא 
יכול להצביע, ברוב המקרים, ובנוסף הוא יכול לאבד 
את התושבות שלו במקרה של שהייה רצופה מחוץ 
לממלכה במשך חמש שנים )אם תושבות הקבע 
התקבלה דרך מעמד אירופאי( או שנתיים )בכל שאר 
המקרים(. בעקבות עבירה פלילית חמורה שבגינה 
ההום אופיס מתחיל תהליך של גירוש וביטול מעמד, 
או הכרזה עצמית שהמחזיק לא צריך את המעמד 

הזה יותר.

אופי טוב תמיד טוב
דרישת "האופי הטוב" היא אחד הגורמים הנפוצים 
לסירוב של בקשת התאזרחות. בחוק עצמו הדרישה 
היא מאד לאקונית, המבקש צריך להיות בעל אופי 

..."of good character" טוב

הגיידנס )הנחיות( בנושא מפרטות מה הוא "אופי טוב", 
אך הכתוב נתון לשינויים, לפרשנות ולמרווח פעולה של 

מקבל ההחלטות.
ההנחיות מגדירות בעייתיות באופי במקרה שלמבקש 
קיים רישום פלילי מעשר השנים האחרונות. בחלק 
מהמקרים יש להמתין שלוש שנים ובמקרים אחרים 

גם עשר שנים מתאריך הרישום הפלילי. 

במקרה שלא בוצע גירוש בעקבות עבירות חמורות 
שגררו מאסר ארוך, עבירות אלה ישללו מהמבקש 

קבלת אזרחות לצמיתות.
־עבירות מכל סוג שהוא נשקלות במעמד בקשת ההתא

זרחות. ההום אופיס שוקל כל עבירה לכשעצמה וגם 
שוקל את המכלול. למשל, דוחות חנייה ששולמו ללא 
משפט, לא אמורים להשפיע על הבקשה. לעומת זאת, 
אם המבקש הוא עבריין חנייה סדרתי שצבר דוחות 
חנייה רבים, זה יכול להעיד על אדם שלא מציית לחוקי 

המקום, וייתכן שיסורב תחת דרישת "האופי הטוב".

שקיפות הכרחית
עוד דרישה תחת ההנחיות היא שהמבקש ישהה באופן 
חוקי בממלכה בעשר שנים האחרונות. לדוגמא: מבקש 
2014 נשאר בממלכה  שהגיע לממלכה כתייר בשנת 

מעבר לחצי השנה המותרת. בשנת 2016 הגיש בקשה 
כבן־זוג של אירופאי וקיבל מעמד לחמש שנים. בשנת 
 ,)Settled Status( 2021 קיבל מעמד תושב קבע
ובשנת 2022 רוצה להגיש בקשה להתאזרחות. במקרה 
כזה, סביר להניח שהבקשה תסורב מכיוון שהמבקש 

היה שוהה בלתי חוקי בעשר שנים האחרונות.
כדאי לציין שהחוק עצמו מציין רק שהייה חוקית של 
חמש שנים. ההום אופיס הכניס את דרישת עשר השנים 

תחת קטגוריית "האופי הטוב".
גם עניין תשלומי מיסים הוא עילה לסירוב. אם קיים חוב 
למס הכנסה )HMRC(  שאין הסדר תשלומים לגביו, 
עניין זה נופל אף הוא תחת דרישת "האופי הטוב". יש 

־להצהיר על החוב ולצרף לבקשה את הסדר התשלו
מים שנקבע.

־האם לדווח על עבירות? התשובה היא כן! ניתן להתמו
דד עם העבירה עצמה, להגיש תצהיר, ציטוט פסקי דין, 
הצדקות והקלות, ולבקש את שיקול הדעת של מקבל 
ההחלטות. מאד מאד קשה להתמודד עם הסתרת 
מידע והדבר עלול לגרור סירוב במשך שנים לאחר 

הגשת הבקשה.
כפי שציינתי, בבקשת התאזרחות אין זכות אדם, ולכן 

־סירוב לא יגרור זכות ערעור, אלא בקשה לשקילה נוס
פת שאם תימצא מוצדקת, לא יגבה עבורה תשלום. אם 
 .Administrative Review סורב גם הערר ניתן לבקש
־כמו בכל הקטגוריות, גם בקשות להתאזרחות מתע

כבות. חשוב להבין שקבלת אזרחות היא לא בקשת 
לעבוד ולחיות בממלכה. •הגירה, ניתן לצאת ולהיכנס לממלכה, וגם להמשיך 

 סוליסיטור, מתמחה בהגירה לממלכה, *אפרת שמש אידלסון –
Branch Austin McCormick LLP

es@branchaustinmccormick.com
branchaustinmccormick.com

אפרת שמש אידלסון // הגירה

 התאזרחות היא לא זכות 
 שעומדת למהגר ובידי ההום אופיס 

 קיים הרבה מרווח החלטה, 
לטוב ולרע. טור זה עוסק 

רק בהתאזרחות של בגיר - 
Naturalisation, ולא מתייחס 

Registration - לרישום קטינים

בדרך 
לאזרחות

"דוחות חנייה ששולמו ללא 
משפט לא אמורים להשפיע 

על הבקשה. לעומת זאת, אם 
המבקש הוא עבריין חנייה 
סדרתי שצבר דוחות חנייה 

רבים, זה יכול להעיד על אדם 
שלא מציית לחוקי המקום"
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כמעט כל ישראלי שעובר לגור 
נמצא במערבולת  בתפוצות 

גוונים רבים, הק ־רגשית לה 
שורה לממשקים רבים בחייו. 
הנושאים המרכזיים הם אלה 
יום;  שמרכיבים את חיי היום 
ילדים, חברים,  קריירה, גידול 
בריאות... אבל יש נושא אחד שפחות מדובר, נושא 
מורכב וטעון – ההורים שלנו, שנשארו בארץ. תקופת 
החגים מעצימה את סוגית הטיפול בהורים מרחוק, 

ולעיתים ללא מענה הולם. 
יוצאים להרפתקה הגדולה של הרילוקיישן  רובנו 
 - - מקור התמיכה המשמעותי עבורנו  כשהורינו 
ונמצאים שם עבורנו בביטחון  עדיין בשיא הכושר, 
ונכונים לעזור בכל עת; כשאנחנו באים לביקורים 
בארץ, או כשהם באים לבקר ולעזור בזמן חופשות 

הילדים מבי"ס.
אנחנו לא מעלים על דעתנו )וזה, תאמינו לי, משותף 
לכולם - לא רק למי שנמצא ברילוקיישן(, שיום אחד 
הם יזדקקו לעזרתנו. קשה לדמיין מתי ואיך זה יקרה, 
איך זה יראה, מה זה ידרוש מאתנו, איך נוכל להיות 

שם בשבילם כשהם גרים בישראל ואנחנו רחוקים...
יצרה סי כולנו בהפתעה  ־הקורונה ש"תפסה" את 

טואציות שלא הכרנו בעבר, בין היתר "לקפוץ" תוך 
24-48 לישראל אם יש מקרה חרום וצריך מיד להגיע - 
לא היה אפשרי, ובחודשים האחרונים אנחנו חווים חוויות 
שלא הכרנו, ביטולי טיסות, מחסור בטיסות והזמינות 

שהיינו רגילים לה, היום דורשת גמישות.
טיפול בהורים כשהם מזקנים וחולים הוא אתגר גדול 
מאוד לכל ילד באשר הוא. אולם כשהוריך גרים רחוק 
ממך הקושי מתעצם. בעידן של היום, בו אנשים חיים 
שנים ארוכות יותר, שנות הטיפול בהורינו הן רבות וגם 
הטיפול הופך להיות יותר ויותר מורכב. אתם נדרשים 
להתמחות בנושאים שאתם לא מכירים בכלל, ללמוד 
מה הן הזכויות, אילו ביטוחים קיימים, מי הרופאים 
המטפלים, איך מעניקים עזרה להורים כשהם מתנגדים, 
אילו פתרונות קיימים עבור הצרכים שלהם, איך משיגים 
מטפל, איך בוחרים מטפל טוב... ועוד נושאים שכל הזמן 

עולים במהלך שנות הטיפול בהורים.

עיצה שווה זהב
הטיפול בהורים נושא בחובו פחדים, חששות הרבה אי 
ודאות ומחסור גדול בידע ומידע, לכן אני רוצה לתת 
לכם כמה טיפים משמעותיים שיכולים להיות לכם 

לעזר בעת הצורך.
דברו עם ההורים – תקשורת פתוחה היא הבסיס • 

לכל התנהלות עתידית הקשורה בטיפול בהורים. גם 
אם הם עכשיו בשיא הכושר, תפנו זמן ותשומת לב 
למצוא את הזמן המתאים ולדבר עם ההורים ולשמוע 
מהם האם הם כבר חשבו על העתיד, האם וכיצד 
הם נערכים אליו. השמיעו להם את חששותיכם, זו 
הזדמנות גם לחלוק אתם את מחשבותיכם ודאגתכם 

לקראת עתיד ההזדקנות הלא ידוע. 
דברו עם אחיכם - אלו שחיים בארץ ואלו שלא. • 

חבל ל"בזבז" אנרגיה על יסורי מצפון והתחשבנות. 
תקופת הטיפול בהורים יכולה להיות מקור למתח 
ועימותים בין האחים. תעשו מאמץ ותמצאו את הדרך 
לייצר שת"פ והסכמות. כל ילד תורם כפי יכולתו. גם 
ילדים שגרים בחו"ל יכולים להיות מעורבים ולתרום 

הרבה בטיפול.
הכנת קלסר מרכז - דברו עם ההורים ועודדו אותם • 

ביחד להכין קלסר מסודר של מעקבים רפואיים, 
של הביטוחים שלהם, מספרי טלפון חשובים של 
אנשים ושירותים שהם משתמשים בהם – שיהיה 
זמין גם לכם. תרוויחו פעמים, פעם אחת שיהיה 
קלסר מסודר ופעם שניה - הזדמנות ללמוד על 

מצבם ועל התייחסותם לקראת הבאות.
ביקורכם •  בעת   - בריאותיים  לשינויים  עירנות 

בישראל, כשאתם בבית אצל ההורים, היו ערים 
לשינויים שעוברים על ההורים, גם מנטליים וגם 
ותפקודיים  בריאותיים  יש הרבה מצבים  פיזיים. 
בזיקנה שאם "תופסים" אותם בזמן אפשר לשפר 

אותם באופן משמעותי.
תבלו עם ההורים כמה שאפשר – אני ממליצה • 

בחום לייצר מנגנון קבוע של שיחות עם ההורים, 
קבלת שבת משפחתית בזום עם כל בני המשפחה, 
ציון ימי הולדת ואירועים מיוחדים באופן משפחתי 
בזום. פעילות עם הנכדים, גם בזום; "שעת סיפור עם 
סבתא", הכנת שעורי בית ביחד, סיפורים משפחתיים 

ושימור העברית. ההורים שלנו לא יישארו צעירים 
לנצח, זה הזמן ליהנות מכל רגע איתם. 

אני יודעת שהמלצות אלו לעיתים קשות ליישום בגלל 
מערכת יחסים מורכבת וגם בגלל המרחק, אשמח 

לסייע ולייעץ לכל מי שמעונין.
הנכם מוזמנים להצטרף לקבוצת הווצאפ השקטה שלנו 
ולקבל המון מידע. היכנסו לקישור זה כדי להצטרף 

לקבוצת הווטסאפ שלי:
https://chat.whatsapp.com/

EkQrCJCdilt3C63ZJ0oIz3
ומתנה מיוחדת לקוראי מאמר זה – מדריך שבע הטעויות 

https://www.maanit-care.co.il/pdf •שאסור לעשות כשמטפלים בהורים

חברה לניהול טיפול אישי לגיל השלישי*מענית שלזינגר – מנכ"ל מענית קייר 
maanit@maanit-care.co.il

www.maanit-care.co.il

מענית שלזינגר // קהילה

החגים הם זמן להתכנסות משפחתית, אבל לא תמיד זה מסתדר כשאנחנו בחו"ל וההורים בישראל. 
איך מתגברים על הצורך לשמור על קשר ולתת כתף להורים מזדקנים לאורך כל השנה

רילוקיישן והורים

"אתם נדרשים להתמחות בנושאים שאתם לא מכירים בכלל, 
ללמוד מה הן הזכויות, אילו ביטוחים קיימים, מי הרופאים 

המטפלים, איך מעניקים עזרה להורים כשהם מתנגדים ואילו 
פתרונות קיימים עבור הצרכים שלהם"

צילום: יוראי ליברמן. צילום תמונת פרופיל: רביב שטיין יום אחד הם יזדקקו לעזרתנו  

https://chat.whatsapp.com/EkQrCJCdilt3C63ZJ0oIz3
https://chat.whatsapp.com/EkQrCJCdilt3C63ZJ0oIz3
https://www.maanit-care.co.il/pdf
mailto:maanit@maanit-care.co.il
http://www.maanit-care.co.il
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This Rosh Hashana, we’re celebrating scholarships that provide life-changing
opportunities for our students from across Israel and the world.

Sweetening the New Year for Our Students

P u r s u i n g  t h e  U n k n o w n
TEL AVIV UNIVERSITY TRUST

Charity number: 314179

For more information, contact: Cara Case  Email: cara.case@tau-trust.co.uk I Tel: 020 7446 8790 | www.tautrust.org

TAU Global Campaign I Be Part of the Next Big Idea

@TAUTrust @telavivuniversitytrustTel Aviv University Trust – UK Tel Aviv University Trust – UK | Tel Aviv University Alumni – UK

David Meller, Chair Cara Case,  CEO

To the Alondon readers, thank you for your continued support and Shana Tova!

Scan here to learn more about #scholarshipstories
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גל גדות, שירי מיימון, מירי מסיקה, רותם סלע, הראל 
סקעת, ליאור סושארד, מלי לוי, ג'ודי שלום ניר מוזס, 
סלבס רבים ולא רק - מפקידים שנים בידיה המיומנות 
את הטיפול בעור הפנים שלהם. אבל גם בלונדון 
היא לא ממש חדשה. 300 נשים שהיא מטפלת בהן 
בביקורים שלהן בארץ, היא מספרת, כבר ממתינות לבואה, וזה 

עוד לפני שהקליניקה החדשה בנוטינג היל נפתחה. 
־בתקופת הקורנה הבנתי את הכוח שמאחורי המותג שלי, כשה

לקוחות שלי שמעבר לים לא יכלו להגיע לארץ" אז הבנתי שיש 
לי מאות מטופלים בלונדון ובאל איי, ולא רק - גם בפריז, בווינה 

וברומא יש לי לקוחות", היא מגלה. 
נפגשנו לשיחה כדי לשמוע מה הסוד שמאחורי המותג ומה היא 
מביאה איתה שאין פה. "הנשים בלונדון, מאוד מודעות לעצמן", 
היא אומרת "ולכן זו הייתה בחירה טבעית. לא בכל מקום זה 
ככה. לונדון ידועה כבירת טיפולי היופי. התערוכות הנחשבות 
בתחום האסתטיקה והמכשור הרפואי הכי מתקדם - זה שם", 
 Keren Bartov Advanced היא מסבירה, "והשם של הקליניקה

Skin Care הוא שם שישתלב יפה בתעשייה."
קרן )43( מתגוררת במושב קדימה עם בעל מפרגן ותומך ושלושה 
בנים )אורי בן 15, יובל בן 13, ואלון בן 9(. "הקליניקה שלי", היא 

אומרת, "זו עוד ילדה, זו הבת שאין לי."
הקוסמטיקה עבורה היא שליחות והיא מרגישה שזה הייעוד 
שלה, כי "לעזור לאנשים להרגיש טוב עם העור שלהם זה לא 

־רק בפן החיצוני אלא גם בפן הרגשי". היא מעלימה אקנה ופ
צעי בגרות, היא מעניקה למטופלים שלה )נשים וגם גברים( 
עור חלק שהם חלמו עליו תמיד כדי שיוכלו לצאת מהבית עם 

ביטחון עצמי, לדבריה. 
נפגשנו בשיחת זום באישון לילה. "אלה השעות שלי" היא מודה. 
"אחרי שהילדים נרדמים אני נכנסת למיטה, אני לוקחת איתי 
את הטלפון, ואז מתחילה לגלול ולשוטט בעולמות הקוסמטיקה 
ולשאוב מידע. זה הזמן שבו אני בעצם לומדת המון, ואלה השעות 
בהן אני מבלה בזומים עם רופאים בעולם. זה מטורף אבל אלה 

השעות בהן אני הכי מתפתחת. אני עובדת עם הרבה חומרי 
גלם ומפתחת את התכשירים במעבדות שלי בקנדה ובאירופה."

את לא מפסיקה לעבוד אף פעם?
"נכון. ממש כך. ולמרות שאני מאוד אוהבת לישון אני באמת לא 

ישנה הרבה, 5-6 שעות ולא יותר."
לנשים שגרות בלונדון יש עור שונה?

"ברור. בישראל יש הרבה בעיות עור כמו פיגמנטציה, בגלל 
שישראל היא ארץ שטופת שמש ברמות מטורפות. את זה אין 
באירופה, וזה אומר שאראה פחות בעיות פיגמנטציה, אבל בגלל 
הקור אני אראה בעיות של יובש בעור, ואני כן אראה עורות רגישים 
ואדמומיים. אין לי ספק שנשות לונדון סובלות מבעיות אחרות 
וממצבי עור אחרים. כיוון שאני יודעת לגעת ולטפל בכל מצבי 

"לעזור לאנשים להרגיש טוב עם העור שלהם זה 
לא רק בפן החיצוני אלא גם בפן הרגשי"

אני באה

לכבוש

ענת קורן

 קרן ברטוב למדה משחק בבית צבי 
אך מהר מאוד הבינה שהבמה שלה היא 

בתחום טיפוח עור הפנים. בישראל מכירים 
 אותה כקוסמטיקאית של הסלבס, 

ועם רזומה של עשרות ראיונות ותוכניות 
 טלוויזיה, היא פותחת קליניקה 

 מפנקת בנוטינג היל ומביאה ללונדון 
בשורה שונה וחדשנית 
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 מפקידים בידיה המיומנות 
 את הטיפול בעור הפנים. ברטוב 
 עם תום אביב, גל גדול, מלי לוי, 
שירי מיימון ורותם סלע

 תמונות מהאינסטגרם 
באדיבות קרן ברטוב

העתק הדבק למה שיש בארץ. 
הדמיה של הקליניקה החדשה

 הקליניקה זו הבת שאין לי. 
קרן ברטוב.

צילום: שי יחזקאל

העור אז אין לי ספק שאני אדע לעזור גם להן."
יש לך טיפולים לעור מזדקן?

"עור מתבגר על אחת כמה וכמה זקוק לטיפול לצמצום קמטים 
ומיצוק. אני יכולה לעזור לנשים בכל גיל לקבל עור אלסטי מתוח 
ובוהק. אני משתמשת בלמעלה מ־50 טכנולוגיות רפואיות של 
החברות הכי מתקדמות בעולם. אצלי בקליניקה אני משתמשת 
בשילוב של מספר טכנולוגיות רפואיות בשילוב עם מכשירים 
מהטובים בעולם. ללונדון אני מביאה שיטה ייחודית עם מכשירים 

ותכשירים פורצי דרך שאני מפתחת כבר שנים."
 איך נמנעים מנזקים לעור?

"מספיק שתצא השמש לעשר דקות ביום כדי שהעור ייפגע. 
אז אני הולכת להרגיל את נשות לונדון לא לצאת מהבית ללא 
מקדם הגנה על הפנים גם ביום אפרורי. ובכלל, כדאי להשתמש 
בחומצות שהוכחו במחקרים קליניים עולמיים כבעלות חומרים 
פעילים למניעת הזדקנות העור, לא כאלה שתמצאו במוצרי מדף. 
וככל שנתחיל בגילאים מוקדמים יותר נמנע נזקים עתידיים. את 

החומצות אני מתאימה לסוג העור." 
מה יהיה לדעתך מדד ההצלחה בלונדון?

"אני באה לכבוש את לונדון. אני חושבת שהצלחה פירושה 
ששמי יהיה מוכר כאחת שיודעת ועוזרת, ושהקליניקה תהיה 
תמיד מלאה, וכמו בארץ - יצטרכו להמתין כמה חודשים לתור. 
שואלים אותי האם זה יהיה בדיוק אותו דבר. אז כן, סניף נוסף 
הוא ממש העתק הדבק למה שיש בארץ. אני מביאה ללונדון 
את אותה שיטת עבודה, את אותם מכשירים ואותם התכשירים. 
הקליניקה תהיה פתוחה כל יום בשבוע ואני מביאה ללונדון את 

מיטב הקוסמטיקאיות שלי מהארץ."
הן עושות רילוקיישן?

"בטח. אני כבר שנה וחצי בתוך התהליך הזה; הן כבר קיבלו 
רישיון עבודה. טסנו ביחד לעשות מבחנים כדי לקבל תעודת 
קוסמטיקאית בריטית מוכרת. הקליניקה עצמה נמצאת בנוטינג 
היל, בשכונה שהתאהבתי בה מהרגע הראשון. אני פועלת מאד 
אינטואיטיבית וזה המקום שהרגשתי בו בבית, למי שמכיר את 

הסרט המפורסם, זה צמוד לחנות הספרים שמככבת שם."
גם את תגיעי?

"כן בהתחלה הרבה יותר, ובלונדון הקליניקה פתוחה שישי שבת 
וראשון אז אפשר לקפוץ לסופשבוע, כלומר לטוס חמישי עד 

ראשון ללונדון, ואז לחזור לישראל שני עד רביעי". 
למדת משחק. זה משפיע על הבחירה שלך לככב בסרטונים 

שאת מעלה לאינסטגרם?
"ברור. בשביל מה למדתי שלוש שנים משחק בבית צבי? משחק 
זה משהו שהוא בנפש, אני אומנית ואת זה אי אפשר לשים בצד 
ואני אוהבת את זה אז אם לא על המסכים ולא בתיאטרון אז 
לפחות באינסטגרם... כשהקליניקה תפתח, אני כבר מתכננת 
את הרילס שאני אכין שם כשאני משחקת את ג'וליה רוברטס 

כמו בסרט נוטינג היל." 
את נעזרת בצוות מקצועי?

"ממש לא. אני מכינה הכל לבד בשנייה וחצי. אני אפילו לא 
־מאופרת ואין לי צוות ביוטי או צלמים מאחורי. אני מצלמת ועו

רכת לבד. נו, בשביל זה יש ילדים שמלמדים אותי את רזי הטיק 
טוק והאינסטגרם."

יש עלייך הרבה כתבות ואת מוזמנת להרבה תוכניות בטלוויזיה. 
למה אוהבים לכתוב עלייך?

"שאלה מרגשת. יו זה באמת נכון ואני לא יודעת למה. יש לי 
כנראה מה להציע כתוכן מקצועי מעניין. הם סומכים על הידע 
יושב, כמו גם התוכנית  והמקצועיות שלי, ועל זה כנראה זה 
‘סקין טוק' ששודרה בהוט בידור לפני כשנה וחצי. היו שתי עונות 
שבהן ראיינתי מטופלים שלי על מיטת הטיפולים, כמו אנה 
אהרונוב שאני מלווה אותה כבר חמש שנים. כשהציעו לי את 
התוכנית היא הייתה הראשונה שהתיצבה, וראיינתי אותה תוך 
כדי טיפול. זה זרם והיו קטעים אמיתיים, מצחיקים ומרגשים. 
כנ"ל היה גם עם מירי בוהדנה, תום אביב ועוד הרבה. זו הייתה 

תוכנית קלילה וכיפית." 
מתי תפתח הקליניקה?

"אני מקווה שנעמוד בלו"ז ושהקליניקה תפתח בסוף אוקטובר. 
נעשה פתיחה חגיגית וכמובן שנזמין את המטופלים שלי מהארץ 

וגם מלונדון."
ומה החלום אחרי? 

"לפתוח עוד סניפים בעולם. החלום הבא זה לפתוח סניף באל.
איי. למעשה חשבתי לפתוח קודם שם, אבל הבנתי שזה רחוק 

מדי מהילדים בזמן שהם עדיין צעירים."
"חשבתי גם על פריז... אבל כרגע זה רק לונדון ואל.איי". •ואירופה?

https://kerenbartov.co.il*

"הקליניקה עצמה נמצאת בנוטינג היל, בשכונה 
שהתאהבתי בה מהרגע הראשון. אני פועלת מאד 

איטואיטיבית וזה המקום שהרגשתי בו בבית"
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־טיסה קצרה ואתם שם, לא צריך ביקורת דרכו
נמדדים  המרחקים  וגם  מטבע  להחליף  או  נים 
ולכן קפיצה קטנה מלונדון לסופשבוע  במיילים. 

את על  בלפסט  מהעיר  טעימה  לכם  ־תאפשר 
 Causewayה־ לאורך  הפרא  מפרצי  ומנוף  ריה, 
 Coastal Route, שם נפגשים הים האירי והאוקינוס האטלנטי. 
נחתנו בשדה תעופה קטן, שנקרא "סיטי איירפורט על שם ג'ורג' 
בסט". משם לקחנו אוטובוס למרכז העיר בנסיעה של כ־17 דקות. 

מזג האוויר היה נעים, ולמזלנו לא ירד גשם. 

בלפסט

רובע הטיטניק - המוזיאון, וספינות משוחזרות

את רובע הטיטניק והמספנות אפשר לראות מרחוק בזכות מנופי 
הענק הצהובים של חברת "הרלנד אנד וולף" - סמלה המסחרי 
של העיר. תוכלו לראות מרחוק גם את האולפנים שיצרו את 

סדרת הלהיט "משחקי הכס". 
-מוזיאון הטיטניק  ספינת התענוגות המפורסמת הטיטניק, נב־

נתה במספנות של בלפסט, והמוזיאון החדש )מהעשור האחרון( 
נחשב לאחת מאטרקציות התיירות המובילות בעולם, למוזיאון 
תשע גלריות המשתרעות על פני שש קומות שמשקפות את 
גובהה של הטיטניק. בכניסה למוזיאון יש חנות מזכרות, בית 

קפה וגם מסעדה. 
HMS Caroline - במזח המילטון - המקום בו תוכננה, נבנתה 

־והושקה הטיטניק, עוגנת ופתוחה לביקור ספינת המלחמה "קרו
ליין" - הספינה האחרונה ששרדה מהקרב על יוטלנד במלחמת 
העולם הראשונה. כשאנחנו היינו, האתר היה סגור למבקרים. 

אבל שווה לנסות.
SS Nomadic - בקידמת רחבת המוזיאון נמצאת הנומדיק. 
אפשר לבקר בה. זו ספינת קרוז קטנה, שנוצרה באותה תקופה 
ובאותן מספנות. בין הנוסעים הרבים שהובילה במשך 100 שנים, 
תמצאו שמות כמו, מארי קירי, צ'ארלי צ'פלין, אליזבת' טיילור ועוד.  
9:00-19:00 )כניסה אחרונה   שעות פתיחה של המוזיאון: 
ב־17:20(. מחיר: £13 למבוגר, £10 לילד. כניסה למוזיאון כוללת 

ביקור בנומדיק. 

שוק סנט ג'ורג' – פתוח רק בסופי השבוע

השוק הססגוני סנט ג'ורג', עם מבנה קשתות ולבנים אדומות, 
נבנה בין 1890 ל־1896 ונפתח מחדש בתחילת המאה ה־19, עם 
כ־200 דוכנים של אוכל, עתיקות, ספרים, בגדים ודברי אמנות 
מקומית. אפשר לטעום שם מעדנים אופייניים למקום; גבינות, 
בירה מהחבית, פאי אירי וקדרת דגים ופירות ים. לעתים מופיעות 

שם גם להקות מקומיות. 
שעות פתיחה: שישי מ־8:00 עד 14:00 שבת מ־10:00 עד 15:00 

וראשון מ־10:00 עד 15:00. 
.St George’s Market, 12-20 East Bridge Street :כתובת

מוזיאון אלסטר 

המוזיאון על אגפיו הרבים משלב בין מוזיאון הטבע למוזיאון המדע, 
יש בו היסטוריה, ארכיאולוגיה, חדשנות, צילום, אוספי אמנות, 
ואף תלבושות ותכשיטים וכלי אירוח מכל התקופות. מתחילים 
את הביקור בקומה העליונה ויורדים לאורך הגלריות והזמנים. 
לחובבי הז'אנר, אל תפסחו על אולם שטיחי הקיר שמספרים את 

תולדות משחקי הכס. 
.Botanic Gardens, Belfast BT9 5AB :כתובת

שעות פתיחה: 10:00-17:00 ימי שלישי-ראשון. כניסה חינם. 

סיור במונית שחורה

הסיור יעשיר וימחיש את הידע על תולדות המקום, והסכסוך עקוב 
הדם בין היוניוניסטים שהם בעיקר הפרוטסטנטים, והרפובליקנים 
שהם בעיקר הקתולים. ואי אפשר לטעות; דגלי ה"יוניון ג'ק" 
הבריטיים ותמונות של המלכה מקשטים את הרחובות בהם גרים 
היוניוניסטים. גם לפי ציורי הקיר הקודרים תדעו באיזה צד של 
הקונפליקט אתם צופים. תעצרו ליד חומת השלום שמפרידה בין 
השכונות, ותעברו בין שערי המתכת שנסגרים כל ערב ונפתחים 

לפנות בוקר מחדש.
להזמנה בטל': 44-28-9558-2062+ )לנהג שלנו קראו קירן(. 

זמן סיור: שעה וחצי. עלות: £45 )במזומן(.

הפאב הכי מפורסם 

אפשר לבקר או רק להציץ. אנחנו נהננו לשבת על כוס בירה 
ולספוג את היופי בחיפויים שעל הקירות והתקרה, תאורת הגז 
המקורית, החלונות הדקורטיביים - ואת האווירה של הפאב 

הויקטוריאני הכי יפה שנשמר כמות שהיה. 
The Crown Liquor Saloon

46 Great Victoria Street, BT2 7BA :כתובת

מחוץ לעיר

מערת הנטיפים – מארבל ארץ'

סיור מודרך בתוך מערת הנטיפים המרהיבה, "מערת קשת השיש" 
שהיא חלק מאתרי המורשת של אונסק"ו, ואחת ממערכת המערות 
שנמצאות באזור. הסיור התת קרקעי הוא כ־50 דקות לאורך 1 

ק"מ וכולל שיט בסירות.
מחיר כניסה: £10 למבוגר, £5 לילד.

43 Marlbank Rd, Enniskillen BT92 1EW. :כתובת
טל': 44-28-6632-1815+

לונדונדרי/דרי

עיר מוקפת חומה, השנייה בגודלה בצפון אירלנד, מוכרת בזכות 
היסטוריה של סכסוך מתמשך וגם בזכות סדרת הסיטקום "דרי 

־גירלז" בנטפליקס. שימו לב שהפרוטסטנטים מכנים אותה לונדונ
דרי והקתולים דרי. שווה לטייל על החומה שנבנתה לפני 400 שנה, 
לצפות בשכונות ובציורי הקיר, ולחצות את הנהר על "גשר השלום". 
 Shipquay :המלצה למלון בוטיק המשקיף על חומות העיר

17 Shipquay St, BT48 6DJ :כתובת ,Boutique Hotel
טל': 44-28-7126-7266+ 

מעבר לתעלה האירית נמצאת המדינה הרביעית בממלכה המאוחדת שהישראלים 
עוד לא גילו. צפון אירלנד מרהיבה עם אטרקציות היסטוריות ועכשוויות. 

עשרה מקומות לביקור וגם המלצות למסעדות שוות ולמלונות על הדרך

בלפסט ומעבר

ענת קורן / צילומים: דאג דאלגליש

1.  השערים המפרידים בין 
השכונות בבלפסט, נסגרים 

כל יום בין 9 בערב לחמש 
וחצי בבוקר.

2.  הסלעים המשושים לאורך 
המסלול בג'יאנט'ס קוזווי

3. מוזיאון הטיטניק
4. גשר השלום בדרי/לונדונדרי

5.  נוף עוצר נשימה ממקדש 
מוסנדיין

6.  מוזיאון אלסטר - בילוי לכל 
המשפחה

1

2

3

4
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מקדש מוסנדיין 

נוף אייקוני ומקדש Mussenden מסמלים את צפון אירלנד וזה 
פשוט מקום יפהפה עם נופים מרהיבים על רצועת החוף. המקדש 
המפורסם נבנה על ידי הרוזן הבישוף פרדריך הרביעי בעקבות 
ביקורו באיטליה, וניצב בקצה הצוק מעל חוף דאונהיל, וליד שרידי 
 National Trustארמונו של הרוזן ומשפחתו. כיום זה אתר של ה־
אפשר להחנות בקרבת מקום )מגרש חניה ובית קפה( וללכת 

דרך השער בשביל הגנים ולאורך הצוק עד המקדש. 
 Mussenden Rd, Castlerock, Coleraine BT51 4RP :כתובת

ענק הקוזווי הפלא השמיני

A2, הובי־  הנסיעה מלונדונדרי לאורך כביש החוף שופע המצוקים
לה אותנו ל־Giant’s Causeway סוללת ענק שנחשבת לאחד 
מפלאי עולם. בצד מרכז המבקרים, אפשר לרדת קילומטר ברגל 
או בנסיעה באטובוס ייעודי )במחיר פאונד לכל כיוון( אל החוף, 
שם תפגשו את הפלא שנוצר מהתפרצות לבה עם אלפי עמודים 
וולקניים בצורת משושים ענקיים. האגדה מספרת כי ענק בשם 
פין מק'קול זרק סלעים לים כדי לבנות גשר לסקוטלנד. אפשר 

.Isla מרצועת החוף לראות ביום בהיר את האי הסקוטי
אנחנו לנו במלון שצמוד למרכז המבקרים וכאורחי המלון קיבלנו 
סיור פרטי עם מדריך מקומי שהסביר את פשר האגדה והמיתוס. 

  The Causeway Hotel :המלצה למלון
.40 Causeway Rd, Bushmills BT57 8SU :כתובת

טל': 1210 2073 28 44+

טירת בלפסט – מבט על העיר מלמעלה

שווה לסטות מעט מהדרך ולעלות עד לטירה כדי לתצפת על העיר 
ומחוז County Down, ולהצטלם בגנים היפים. מלבד הטירה 

והגנים יש במקום גם מרכז מבקרים ומסעדת טברנה. 
  .Antrim Rd BT15 5GR :כתובת

הטירה והמסעדה פתוחים מיום רביעי עד שישי מ־8:00 עד 
16:00, שבת וראשון מ־8:00 עד 17:00. 

איפה לאכול בבלפסט

מסעדת דגים של השף מייקל דין 

Deane’s Love Fish, מבחר דגים טריים ומאכלי ים. אנחנו בחרנו 

במנת היום, דג מוסר ים ותוספות, וגם מנה קטנה של סנדוויץ' 
חסילונים פתוח.  

שעות פתיחה שלישי עד שבת 12:00-22:00.
.28-40 Howard St, BT1 6PF :כתובת

טלפון: 44-28-9033-1134+ 

מסעדת בשרים "סטייק על אבן" 

Stix & Stones מסעדה שהיא גם קצבייה, עם סטייקים אורגנים 
מיושנים כראוי וטעימים. השם של המסעדה מתייחס לחוויה של 
הסועדים שמוזמנים לבשל בעצמם את הסטייקים על אבנים 

חמות שמוגשות לשולחן. 
שעות פתיחה: שני עד שבת 15:00 עד 22:00, ראשון מ ־14:00 

עד 21:00.
.44-46 Upper Queen Street, BT1 6FD :כתובת

טל': 44-28-9031-9418+ 

Centra ארוחות קלות ברשת

אפשר למצוא מנות חמות, וגם המבורגרים וסלטים לטייק אווי 
 Seven-Eleven הפרושות בעיר. •בחנויות הרשת האירית שהיא גם מכולת בסגנון

ישראלים גם חיים שם
אלעד אתיה

הקהילה היהודית בצפון אירלנד מונה כיום 30 בתי אב הרשומים בבית הכנסת 
היחיד בצפון אירלנד, שהוא בית כנסת אשכנזי אורתודוקסי, לעומת שיא של 453 
משפחות שהיו רשומות בשנת 1977. אוכל כשר כמעט ואין, ומוצרים מישראל 
אפשר למצוא בסופרים גדולים בלבד. האוכלוסייה הנוצרית מחולקת בין תומכי 

פלסטין )רובם קתולים( לבין תומכי ישראל )רובם פרוטסטנטים(.
"הצרות" בצפון אירלנד החלו בשנת 1969, לאחר הסלמת האלימות. אם תסתובבו בשכונות 
לאומניות איריות לא תפספסו את דגלי פלסטין ואירלנד מונפים זה לצד זה, אולם אם תסתובבו 
בצידה המזרחי של בלפסט יש סיכוי גבוה יותר שתיתקלו בדגל ישראלי, ואם תיכנסו לפאב 
באזור המזרחי של בלפסט - ברגע שיוודע להם שאתם מישראל, תקבלו יחס שאפילו מלכת 

אנגליה לא תקבל.
כיום הקהילה הישראלית מונה כ־25-35 חברים, שמכירים אחד את השני כמו משפחה, וחוגגים 
את החגים יחדיו ולעיתים קרובות מארגנים אירועים נוספים. ביום העצמאות חגגנו את יום 
ההולדת של ישראל ב"מנגל" מסורתי; בחג השבועות ארגנה עמותת PJ Library אחר צהרים 
גדוש פעילויות לילדים, ולתדהמתנו גילינו שמספר הילדים היהודים הכולל בצפון אירלנד גדול 

ממה שציפינו כי הגיעו גם ממקומות מרוחקים.
לאחרונה, אני וחברים בקהילה הישראלית, מנסים להקים מרכז קהילתי שייתן מענה למשפחות 
יהודיות וישראליות בפרט ולילדיהן, כדי להתחבר לזהות היהודית־ישראלית שלהם, אם זה בלימודי 
עברית )אין בתי ספר יהודיים בצפון אירלנד(, אירועים חברתיים, ציון החגים, וכמובן לתת את 

התמיכה הנדרשת לכל אחד.
אנחנו במגעים עם מספר גורמים על מנת לרשום את המרכז כעמותה רשומה בצפון אירלנד 
ולקבל את המבנה של בית הכנסת הישן שנמצא ברחוב אנסלי )Annesley Street( בצפון 
מערב בלפסט שישמש כמבנה הקהילה. נשמח לקבל עזרה מגורמים ישראלים רשמיים או 

מהקהילה היהודית בבריטניה, מרכז זה ישמש גם ישראלים ויהודים שגרים באירלנד עצמה.
צפון אירלנד בכלל ובלפסט בפרט הם מקומות נפלאים. אנחנו נשמח אם אנשים נוספים יצטרפו 
לקהילה שלנו או יבקרו בצפון אירלנד. בסופו של דבר אנחנו קהילה ידידותית ומסבירת פנים 

כיאה לישראלים.
*אלעד אתיה הוא סטודנט שנה שלישית למשפטים וחבר בארגון המתרגמים הבריטי

5
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גרעין צבר היא תכנית שקמה לפני 31 שנים ע״י תנועת 
הצופים יחד עם שותפים רבים ביניהם משרד העליה 
והקליטה, משרד הבטחון, התנועה הקיבוצית, הסוכנות 
היהודית ועוד, במטרה לתמוך בחיילות וחיילים בודדים 
עולים חדשים. אירית ברש ראש משלחת הסוכנות 
היהודית בבריטניה שתחתיה פועלים הצופים וגרעין 
צבר, מסבירה שהסוכנות הוא ארגון שפועל ונמצא פיזית 
ומעשית במהלך כל השנה ב־66 מדינות, ופרוש עם רשת 
עולמית של מאות שליחים שיושבים בתוך הקהילות 

־היהודיות והישראליות עם צוותים מקומיים. "אנחנו עוב
דים בשיתוף פעולה עם המנהיגות הקהילתית המקומית 
וארגונים מקומיים, פועלים ביחד איתם ומסייעים להם 
להתמודד עם אתגרים וצרכים בתוך החיים היהודיים 

בקהילות". היא אומרת.
"כשליחה של הצופים והסוכנות היהודית, ניהלתי את 
 Israeli עמותת הצופים הישראלים המקומית שנקראת
Scouts Western Europe שהיא חלק מהפעילות של צו־

פים צבר עולמי - הפעילות העולמית של תנועת הצופים", 
מספרת מאיה. "בנוסף, ניהלתי את תכנית השינשינים, 
שהיא תכנית ייחודית של שליחי שנת שירות של הסוכנות 

היהודית בשותפות עם תנועת הצופים באנגליה". 
איך מתנהלת הפעילות?

"הפעילות שלנו כוללת שבטי צופים בתפוצות שפועלים 
בשפה העברית, תוכנית צבר לתמיכה בחיילות ובחיילים 
בודדים עולים חדשים, וכן תוכניות חינוכיות שונות של 

העמותה באירופה וישראל.
"השליחות שלי התחילה חצי שנה לפני פרוץ הקורונה, 
שהשפיעה על הפעילות שלנו וגם עלי באופן אישי. 
המגבלות וחוסר הוודאות אתגרו את הפעילות שלנו, 
המבוססת על מפגשים וחיבורים בין אנשים, ודחפו 
את הצוותים שלנו לחשוב בצורה יצירתית על המשך 
קיום הפעילות. לא עצרנו לאורך כל התקופה. דאגנו 
להמשיך את הפעילות בצופים באופן רציף גם מהבית 

ופתחנו שבטי צופים בקהילות חדשות.
"זו הייתה חוויה מלמדת ומאתגרת, שבסופה יצאנו עם 
יותר תוכניות ושבטים נוספים בקהילות חדשות. היה 
מרתק ומלמד לראות איך קהילה מתמודדת ומתארגנת 
בזמן משבר, איך אנשים דואגים אחד לשני ולאחרים 
וכמה חזקה ומשמעותית העשייה שלנו עבור צעירים, 
בני נוער ומשפחות, דווקא בזמנים שכל המסגרות 
מתערערות והצורך בקבוצה ומסגרות שייכות מתחדד. 
איך אתם משפיעים על זהות ישראלית בקרב הנוער?
"במקרים רבים, חוויה של בני הנוער הישראלים החיים 
פה, היא חוויה מבלבלת שמלווה בתחושות מורכבות. 
הפעילות בצופים, שמה את תחושת השייכות במרכז 
ההוויה. אצלנו הם נפגשים עם חבר׳ה דומים להם ויחד הם 
מגדירים לעצמם את הזהות המורכבת שבתוכה הם יכולים 
להרגיש נוח לשלב גם את זהותם היהודית והישראלית."

למי מיועד גרעין צבר ומה עיקר הפעילות?

"התוכנית מיועדת בעצם לצעירים יהודים בני 18-24 
שבוחרים לעלות או לחזור לישראל כדי להתגייס לצבא 

והוריהם אינם מתגוררים בישראל.
גרעין צבר היא למעשה התוכנית היחידה שמציעה 
מענה הוליסטי לחייל הבודד בכל שלבי השירות. אנו 
תומכים במשתתפות.ים באתגרים הרבים של הגירה, 

־קליטה בישראל וכניסה למערכת הצבאית. אם בהת
מודדות משותפת בקליטה הבירוקרטית, כמו פתיחת 
חשבון בנק, קופת חולים וכו׳, בעזרה להכנה למיונים 
ותהליך מיון מקוצר לצבא ובעיקר ביצירת מערכת 

מקיפה וכוללת שהבסיס שלה הוא הגרעין - הקבוצה 
שאליה הצעירים משתייכים וקהילה שקולטת אותם 

ומלווה אותם בשלבים השונים.
לגרעין צבר יש מחזור קיץ שמתחיל בישראל באוגוסט, 
ומחזור חורף שמתחיל בדצמבר. יש גם גרעינים דתיים 
שנקלטים בקיבוצים בעלי אופי דתי. המחזור האחרון 
של התכנית התחיל ממש עכשיו בסוף אוגוסט עם 
כ־250 צעירים מרחבי העולם ומתכניות בישראל ב־14 

גרעינים שונים."
מהם השלבים שעוברים הצעירים בדרכם לגיוס?

"שלב ההכנה מתקיים במקביל במוקדים שונים בעולם. 
החבר׳ה מגיעים מרחבי מערב אירופה ללונדון לסמינרי 
הכנה שהם סופי שבוע מרוכזים, כשרובם אינם מכירים 
את המשתתפים האחרים, וחושבים שהם ה״משוגעים״ 
היחידים שבחרו בדרך הזו. תוך כדי ההכנה הם מכירים, 
מתגבשים, ועוברים תהליך אישי וקבוצתי. בסוף ההכנה 
מתגבשות קבוצות של כ־20-30 משתתפים שהופכות 
לגרעין. השלב של ההכנה הוא גם ממיין כדי לוודא 
עד כמה שניתן שהחניכים שמתקבלים לתכנית בעלי 
יכולת הסתגלות לחיים בקבוצה, בקהילה ולהתמודדויות 
השונות שטמונות בהגעה מחו״ל לשירות צבאי. בתהליך 
מקביל, הם צריכים להשלים זכאות לעליה שבו תומכים 

בהם נציגי הסוכנות היהודית במקומות השונים. 
־ בישראל, הגרעינים נקלטים בקהילות קולטות, בקי

בוץ או בכפר גרעין צבר ברעננה. שלב זה, בין העלייה 
לגיוס נקרא פרק הקליטה. פרק זה, הוא אינטנסיבי 
ומהנה והוא מהווה מעין מכינה מקוצרת לקראת הגיוס. 
בקהילה יש צוות שלם שקולט אותם - רכזים, מדריכים 
ומש״קיות, שמלווה אותם עד שלב הגיוס ואחריו. בפרק 
הקליטה הם עוברים את כל מיוני הצבא באופן מרוכז, 
ייעודי, מטיילים ומכירים את  לומדים עברית באולפן 
הארץ ואת החברה הישראלית, עוברים אימונים והכנה 

לגיוס. בסיום שלושה-ארבעה חודשים הם מתגייסים 
לשלל תפקידים, לפי השיבוץ האישי שלהם, כשהגרעין 
והקהילה ממשיכים ללוות אותם ולהיות שם עבורם 

לאורך כל השירות הצבאי."
כמה מהצעירים שמגיעים לשרת בצה"ל נשארים 

בארץ גם לאחר השחרור? 
family for life - כשהגר־  "הסלוגן של גרעין צבר הוא
עין הופך להיות כמו משפחה אלטרנטיבית. הגרעינים 
הרבה פעמים שומרים על קשר גם אחרי השירות הצבאי 
והרבה פעמים צעירים בוחרים להישאר חלק מהקהילה 
גם לאחר מכן והתכנית ממשיכה להיות איתם בקשר 
במטרה לסייע למי שמעוניינים בכך בשלבים הבאים של 
תעסוקה ולימודים גם אחרי השירות הצבאי. מבדיקה 
שערך משרד הקליטה לפני שנה נמצא שכמעט 80 אחוז 
מהצעירים שעולים בגרעין צבר נשארים אחרי השירות 
הצבאי ובונים את החיים שלהם בישראל )נבדק חמש 
שנים לאחר השחרור(. זהו נתון מרשים ביחס לחיילים 
בודדים שמשרתים ללא גרעין צבר, שמוכיח עד כמה 
העלייה במסגרת קבוצתית מאפשרת לצעירים והצעירות 
האלה לייצר לעצמם בסיס חזק להמשך החיים בישראל 
ובוחרים מסלולי לימודים אחרי השחרור." •אחרי השירות. לעיתים קרובות הם שוכרים דירות יחד 

משפחה לכל החיים – הדרך לצעירים 
ישראלים בעולם עוברת דרך הצופים

מאיה כרמון, ששימשה כשליחה 
המרכזית של תנועת הצופים 

במערב אירופה בשלוש השנים 
האחרונות, שופכת אור על 

הפעילות הענפה והחשיבות 
של תנועת הצופים בקהילה 
הישראלית בחו״ל והצעירים 

שעולים לארץ כדי להתגייס לצה״ל 

כרמל פרג'י

מימין: מאיה כרמון ואירית ברש, ראש משלחת הסוכנות היהודית, גרעין צבר מערב אירופה
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"אנחנו עובדים בשיתוף פעולה עם המנהיגות הקהילתית 
המקומית וארגונים מקומיים, פועלים ביחד איתם ומסייעים להם 

להתמודד עם אתגרים וצרכים בתוך החיים היהודיים בקהילות"
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הבית הישראלי בלונדון מאחל

+44 (0) 207 957 9554
Israeli House London :חפשו אותנו בפייסבוק

שנה טובה ומתוקה
לקבלת לוח שנה חגיגי, צרו איתנו קשר:
Israelihouse@london.mfa.gov.il

נשמח לספר לכם ולכן עוד -
צרו איתנו קשר במייל:

hamoadon@ibc.london • www.ibc.london

שנה טובה, מאושרת ומוצלחת! 

 הצטרפו לשנת 
הפעילות החדשה

2022/23
מועדון העסקים הישראלי הוקם ב-1997 ומשמש פלטפרומה 

למפגשים המחברים בין הישראלים החיים בבריטניה. 

הצטרפו אלינו לאירועי נטוורקינג, אירועים חברתיים 
ותרבותיים - תוך הקפדה על הבאת מיטב המרצים המובילים 

בתחומם בנושאים שונים ומגוונים!

חברי המועדון יכולים ליהנות מהטבות אקסקלוסיביות 
ומשיתופי פעולה עם ארגונים אחרים בבריטניה. 
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זיוה לוי // קהילה

זיוה'לה

שר החקלאות הגיע ללונדון והוזמן לאירוע של ה־JNF בביה"כ 
נוריס לי בהמפסטד גארדן סאברב. בתמונה מימין: השר עודד 

 JNF פורר, שגרירת ישראל בבריטניה ציפי חוטובלי, מנכ"ל
שי בצלאלי, רעייתו טליה, המפיקה טלי צמח וראש משלחת 

הסוכנות בבריטניה אירית בארש. צילום: תמי שפלר קזדן

עידן רייכל הופיע באירוע הגאלה של "מנה מאיר פנים" במלון שרתון פארק ליין. רייכל שר 
מלהיטיו, וסיפר על מוזיקה אתנית ועל העויינות לישראל בה נתקל בעולם. צילום: גיורא הירש

המשוררת מיה טבת דיין הגיעה להרצות בפני 
חברי וחברות מועדון העסקים הישראלי־לונדון 

ואורחים על פמיניזם, יתמות, הגירה וכל 
מה שביניהם. האירוע נערך במלון דאנוביוס 

ריג‘נטס פארק. צילום: זיוה לוי

הבמאי אבי נשר הגיע לפתיחת פסטיבל "סרט", שחוגג 11 
שנים בלונדון, עם סרטו "תמונת ניצחון". בתמונה עם השגרירה 

ציפי חוטובלי במלון האם יארד. צילום: תמי שפלר קזדן

איש העסקים אנדרו וולפסון ואשתו, הדוגמנית 
הישראלית אורלי באומן, אירחו אירוע התרמה 

עבור ארגון "בית הלוחם" במלון לאנקסטר 
גייט. בתמונה: אורלי )מימין( עם הדוגמנית 

קפריס בורט. צילום: זיוה לוי

כ־20 נשים השתתפו בסיור בסיטי של לונדון ובשורדיץ‘ עם 
המדריכה קלארה מאת'ר. את הסיור ארגנו רונית ריבק מדרי, 
נשיאת ויצו בריטניה, וקבוצת "רותם". הרווחים נאספו עבור 

מרכז "עדי" לנערות בסיכון בבאר שבע. צילום: זיוה לוי
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מסיבת הקיץ של האולפנים והמחלקה לעידוד 
 עלייה של ההסתדרות הציונית נערכה השנה 

ב־JW3. בתמונה: דמיטרי מבזוס מנהל 
האולפנים, נעם ריף נציג הצ"ע בבריטניה, 
המנחה נועה בודנר והתלמיד הנצחי סידני 

לייטמן בן ה־98 )!(, שזכה בפרס על התמדה 
בלימודי העברית. השראה.

צילום: זיוה לוי

בית הספר לריקוד קידנזה במופע פנטזיה 
מרהיב לסוף השנה בתיאטרון ה"שואו" 

בווסט אנד. בתמונה עם המנהלת 
והמייסדת, הילה מוסיוף.

צילום: שי דולב. 
אסיסטנטיות: ג'ודי ומיה מוסיוף
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תושבי הממלכה המאוחדת תמיד מטים 
־אוזן קשבת לסיפורי מלוכה. האגדה מספ

רת על מלך נערץ שיצא לחופשה בכרכרה 
רתומה לסוסים אבירים. עשרות שומרי 
המפואר  ארמונו  סביב  שעמדו  הכבוד 
במשך חודשים ארוכים ניצלו את הרגע 
וכשהמלך ופמלייתו נעלמו מהאופק, יצאו 
כולם לפאב ושתו להנאתם לשכרה. לפנות 
בוקר החלו השומרים צועדים חזרה בחוסר 
יציבות למשמרתם אך ללא הצלחה... כולם 
מעדו ונפלו על המדשאות ושקעו בשינה 
עמוקה. לפנות בוקר המלך נזכר ששכח 

־חבילה חשובה בלשכתו וביקש לחזור לא
רמונו. כשהכרכרה החלה להתקרב לארמון 
חשכו עיניו. כל עשרות שומריו הנאמנים 

־שקדו לו קידה מידי יום ביומו נראו לת
דהמתו שרועים בתרדמה וריח אלכוהול 
נידף מפיהם. בחמתו הרבה ביקש המלך 
להוציא את כולם להורג חוץ משלושה 

שומרים. תמהו משרתי המלך 'במה זכו שלושה שומרים 
אלו שדווקא אותם המלך ביקש להשאיר בחיים'. השיב 
להם המלך: כל השומרים שקעו בשינה כשראשם לכיוון 
הפאב חוץ משלושת השומרים האלו שראשם היה לכיוון 
הארמון ולהם אני מוכן לסלוח. המשיך המלך בדבריו: אני 
יכול להכיל ולהבין שהשומרים הינם בני אדם ונסיבות 
שונות גרמו להם להתפרק מהמסגרת אבל גם אז היה 
עליהם להיות חדורים במהותם ולזכור את זהותם. מי 
הם, למי הם שייכים ובשירות מי הם עובדים. ליפול אבל 

עם הראש לארמון.
אחד האיחולים המיוחדים שאנו מתברכים בהם בראש 
השנה הוא שנהיה לראש ולא לזנב. יתכן שאנו לא 
מסוגלים להיות מושלמים בכל מעשינו, ביחסינו בין 
האדם לחברו ובין האדם לבוראו אך אנו מלאי תקווה 
לשמור לפחות על ראשנו. במידה ומעדנו ונפלנו נזכור 
מאיפה הגענו ונתחבר אל עומק נשמתנו ואל יעודנו. 
בראש השנה אנו שומעים את קול השופר, טובלים 
את התפוח בדבש וטועמים בשמחה את גרעיני הרימון 

שירבו זכויותנו. אנו מזכירים לעצמנו ומראים 
לבוראנו שבכל מצב הראש שלנו נמצא בכיוון 
הנכון ובעקבותיו אנו מייחלים שגם הרגש 

והמעשה ישתפרו.
ישנם עוד כמה רעיונות הטמונים באיחול הזה. 
חסידים רואים בזה רמז מעניין לחיבור העמוק 
עם הרבי - ראשי תיבות ראש בני ישראל. 
הם מייחלים להיות מחוברים לראש – לרבי, 
לקבל את ההשראה וההכוונה לחיים מלאי 

תוכן ומשמעות רוחנית.
וגם פשוט שנהיה לראש ונדע להפעיל את 

־הראש. בעולם המדיה בו כולם נשאבים לעי
תים רבים לתכנים רדודים חסרי ערכים, ראוי 

־להזכיר שראש השנה חל ביום השישי לב
ריאה, דווקא ביום בריאת האדם, כדי לחדד לנו 
את ההבנה שהעולם זקוק לראש, למחשבה 
ולדרך חיים של מהות, משמעות ורוחניות, ולא 
להיות זנב לטרנדים חולפים ובלתי מועילים.
יש כאן גם מסר נפלא של אחדות בזוגיות, 
בחברות ובערבות ההדדית שלנו כעם. כל אחד מברך 
בלשון רבים ''שנהיה לראש''. כדי להיות 'ראש' באמת, 
עלינו לדאוג שכל אחד מסביבנו לא מרגיש זנב. שכל אחד 
ואחת יהיו ראש  בתחומו ותהיה להם את הבמה הראויה 

להביע את כישרונותיהם ויכולותיהם בצורה מלאה.  
ישראל. •כתיבה וחתימה טובה לשנה טובה ומתוקה לכל בית 

Chabadisraelicentre.co.uk*בית חב''ד הישראלי

שנהיה לראש ולא לזנב
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במהלך חמש השנים האחרונות, זכיתי להכיר לעומק 
ולחיות את סצנת אמנות הרחוב המזרח־לונדונית 

־באופן יומיומי, וזה כולל מפגש עם עשרות אמנים מו
כשרים, שלרבים מהם קונספט ייחודי והרבה מיומנות 
ויצירתיות. הנה כמה מאמני הרחוב האהובים עלי 

במיוחד, הפעילים ממש כאן ברחובות לונדון:

 Woskerski – ווסקרסקי
מהאמנים האהובים עלי בלונדון, שהיצירות שלו מאופיינות 
בהיפר־ריאליזם וצבעוניות בוהקת. לעתים הוא מצייר עם הקשר 
לעונה )האנשה של אבטיחים בקיץ, דלעת בתקופת ההאלווין, 
איש שלג בכריסמס וכו׳(, ולעתים עם הקשר לתרבות ולמקום 
)מיסטר בין עם אוטובוס לונדוני(, אבל מה שבטוח, זה תמיד 
יהיה ציור שקשה להתעלם ממנו. לפני שנתיים ראיינתי אותו 
לאתר ״לונדוניסט״, שם הוא סיפר על היצירה שלו ועל איך הוא 
מרגיש כשמורידים ציור שלו, מה שלפעמים כואב לי באופן אישי, 
במיוחד כשאני רוצה להראות את הציורים שלו למטיילים שלי. 

David Speed – דיויד ספיד
אמן בריטי שהחל את דרכו בתחילת שנות האלפיים, בהתחלה 
כאמן גרפיטי שמצייר על קירות לא חוקיים, ולאחר מכן ״התמסד״ 
והתחיל להיות מוכר ולצבור קהל והכרה. כיום הוא מכנה את עצמו 
״אמן ניאון״, בזכות יצירות הנאון הוורוד הייחודיות שלו, שמעטרות 
את רחובות שורדיץ׳ ומזרח לונדון, טכניקה שהוא פיתח בשנת 
2018, והשתכללה מאוד במהלך הקורונה, כשפתאום היה לו 
הרבה יותר זמן פנוי להתאמן. כדי להשיג את האפקט הדרוש, 
הוא מצייר בשכבות, כשמעל השכבה התחתונה עולה שכבה 

נוספת של ספריי ורוד זוהר. 

ONLY – אונלי
עוד אמן שהקוביד כנראה תרם לא מעט לתהליך היצירה שלו. 
הוא התחיל לצייר כבר בגיל חמש, אבל אחרי שנשר מבית ספר 
לאמנות, עזב את התחום, וחזר לעשות גרפיטי רק בתקופת 
הלוקדאון, כשהרחובות היו שקטים, וזה תרם לו לא מעט למוזה, 

לצד ביקור בכנסיות. הוא מגיע ממשפחה דתית, ואוהב לשלב 
ביצירה שלו אלמנטים דתיים, פגאניים, היסטוריים ומלחמתיים. 
הוא מצייר באופן ייחודי, כשהאותיות של השם שלו תוחמות את 
הציור. לעתים, במקום לצייר ישירות על הקיר, הוא תולה על 
הקיר את ציורי הענק שלו, בשילוב עם תאורה. הוא מאוד חרד 
לפרטיות שלו ולא מוכן לחשוף את שמו האמיתי, אבל לאחרונה 

הצלחתי לראיין אותו, ואפרסם את זה בקרוב.  

Abraham.O – אברהם.או
אמריקה הלטינית היא חממה לא קטנה לאמני רחוב, שחלקם 
בחרו בלונדון כביתם בשנים האחרונות. בחורף שעבר, עבר לכאן 
האמן המדהים הזה, שמגיע מאל סלבדור שבמרכז אמריקה, 

־ומעטר לא רק את רחובות מזרח לונדון, אלא גם את רחובות הד
רום העמוק והפחות מוכר של העיר. אברהם מתמחה בדיוקנאות 
ריאליסטיים בשחור־לבן, כשהדמויות שהוא מצייר הן לרוב של 
אנשים מבוגרים ממוצא לטיני ילידי, תוך הדגשת הקמטים ותווי 
הפנים. לעתים הוא גם ״מגוון״ ומצייר דמויות צעירות יותר )אבל 

גם של ילידים(, או דיוקנאות בשחור לבן תוך שימוש ברולר. 

Fanakapan – פאנה קאפן
אמן שהחל כסקייטר ומעצב תפאורה בדרום מערב אנגליה. 
בסביבות שנת 2000 החל לצייר על קירות, בהתחלה באמצעות 
שבלונות ולאחר מכן מצא סגנון ייחודי משל עצמו, ששם דגש על 
ציור היפר־ריאליסטי של חפצים בתלת מימד. בהתחלה הוא היה 
מצייר בעיקר מיכלי ספריי מעוכים תלת־מימדיים, אך לאחר מכן 
הוא החל לצייר בלונים שקופים ובלוני הליום, וכיום רבים מכנים 
אותו ״אמן הבלונים״, על שם ציורי הבלונים הריאליסטיים שלו, 
שלפעמים נראים מרחוק כמו בלון לכל דבר, עם דגש מדהים על 
טקסטורת הבלון, השתקפויות, אור וצל. למעשה הוא ה״חלוץ״ 
תלת מימדיים בהשראתו.  •של סגנון ה״בלון גרף״, ואמנים מכל העולם כיום מציירים בלונים 

״רעבים בלונדון״ והאתר ״לונדוניסט״, שבו תמצאו *עומר לוגסי הוא מדריך סיורי האוכל והגרפיטי 
המון מידע, טיפים והמלצות על לונדון

עומר לוגסי

מזרח לונדון הוא עולם תוסס של 
אמנות רחוב וגרפיטי, ממש גלריה 
פתוחה ומשתנה־תמידית של ציורי 

קיר מפתיעים, לצד כתובות מסוגננות. 
עומר לוגסי, מדריך סיורי האוכל 

והגרפיטי ״רעבים בלונדון״, מספר 
על חמישה אמני רחוב שאהובים עליו 

במיוחד בשורדיץ׳ והסביבה

הגלריה 
שתמיד 
פתוחה
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 מתחזקים קונספט ייחודי והרבה מיומנות ויצירתיות. 
מימין, עם כיוון השעון: יצירותיהם של דייויד ספיד, פאנה קאפן, אברהם.או, אונלי ווסקרסקי
צילום: עומר לוגסי
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איתמר בן כנען

אחרי שכבש את הסצנה הקולינרית של 
לונדון בסערה, השף עודד אורן מוציא ספר 

בישול ראשון בהוצאה הנחשבת הארדי גרנט 
ופותח מקום חדש. ראיון בלעדי

השף העירום

עבודה קשה של 20 שנה. 
השף עודד אורן
צילום: בנג'מין מק'מהאן
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את השף עודד אורן כבר לא צריך להציג. עוד 
לפני שפתח את המסעדה שלו “אורן" בשכונת 
דלסטון האופנתית, העיתונות הבריטית כבר 
עלתה על כישרונו יוצא הדופן והיללה ושיבחה 

את פועלו. 
מאז שפתח את המסעדה שפים ועיתונאי אוכל מובילים יוצאים 
מגדרם ומתחרים ביניהם מי יפרגן לו יותר. אורן )46(, תל אביבי 
במקור, עשה את צעדיו הראשונים במסעדות כמו “טורקיז" 
המיתולוגית, משם עבר לפריז, עד שקבע את מקום מושבו 
בבירת בריטניה לפני 11 שנה. בראש השנה הוא יחגוג את צאת 
ספר הבישול הראשון )והיפהפה( שלו ובמקביל הוא עובד על 

פתיחת דלי )מלשון מעדנייה( חדשה. 
איך בעצם נולד ספר הבישול הראשון שלך?

“הספר נולד כשפנו אלי מהוצאת הספרים ואמרו שהם רוצים 
לעשות ספר. בגלל שאני אדם לא נורמלי קצת אמרתי להם 
קודם כל לא. אחר כך חשבתי, למה אמרתי לא? בדרך כלל 
הוצאות לא פונות לשפים. זה תמיד הפוך והייתי חשדן ושאלתי 
את העורכת 'למה אני'? היא ענתה שבעבר גרה בשכונה, אכלה 
אצלי במסעדה ונורא התלהבה. אחר כך היא הביאה איתה את 
המנכ"ל של הוצאת הארדי גרנט, הם התלהבו מאד מהאוכל 
וככה נולד הספר. כל זה קרה לפני הקוביד אז פתאום הכל קפא."

נשמע כמו משהו שדווקא תורם ליצירת ספר כזה לא?
־“זה גם תרם אבל אז גם נלחצתי מאד. היה לי ממש מחסום כתי

בה. אמרתי לעצמי ‘רגע, אני באמת יכול לייצר 80 מתכונים?' זה 
לא פשוט. לך תביא 80 מתכונים ועוד כאלה מתכונים שאתה חושב 

שהם מספיק טובים. התחלתי לפקפק בכישרון שלי, בעצמי."
ואיך התגברת על זה?

־“הייתה חצי שנה שנתקעתי ממש. פשוט לא הייתי מוכן. כש
חותמים על חוזה צריך להחליט מתי הספר יפורסם ונאלצנו 
לדחות בחצי שנה כי לא הייתי מוכן. אבל הדחייה הזו נתנה לי 
אוויר לנשימה. התעוררתי בוקר אחד וחשבתי שאני מי שאני 
והמתכונים שלי מספיק טובים ושאני פשוט צריך לכתוב את מה 
שאני יודע. פקפקתי בעצמי ונלחצתי אבל באותו בוקר התעוררתי 
והכל התפלק והייתי קליל יותר, המשא הזה ירד מהכתפיים שלי 

והתחלתי לכתוב."
 לכתוב ספר כזה זה סוג של התערטלות מול הקהל שלך לא?
“לגמרי. זו חשיפה גמורה. נכון שזה רק מתכון, אבל זה אומר 
משהו עלי, על מי שאני. מבחינתי החשיפה הזו, העירום הזה, 
היה הדבר הכי מפחיד בכל הסיפור כי הייתי בטוח שזה לא טוב 
מספיק אבל הספר הזה הוא מעין אוטוביוגרפיה שלי והסיבה 

העיקרית שבגללה השתכנעתי לעשות את הספר היא שהבנתי 
20 שנה.  שהוא יתן חשיבות לקריירה שלי, לעבודה קשה של 
הספר הזה מנציח את העבודה שלי ובעצם את מי שאני. מעכשיו 
אני לא עוד טבח שיש לו מסעדה. כתבתי ספר. אם הספר ימכור 
או לא, או אם אני אהיה מפורסם או לא, הדברים האלה בכלל 
לא מעניינים אותי. אני באמת רואה בזה משהו יותר משמעותי. 
הספר הזה הוא השארת חותם. הייתי מעורב בכל פרט, בעיצוב, 
בעימוד, בהכנת המנות לצילום ומה לא. הרבה שפים נותנים 
מתכונים וזהו אבל אני עשיתי הכל מא' ועד ת'. חצי מהספר בכלל 

צולם בארץ אז תבין עד כמה הושקעה פה 
עבודה ומחשבה".

למה צילמתם בארץ?
להיות לא רק על  היה  “כי הספר אמור 
האוכל שלי אלא גם על מי אני ומאיפה 
באתי. אז נכנסה גם פוליטיקה אבל אני 
לא הסכמתי. לא רציתי שיזכירו את ישראל 
בכותרת. אני מתל אביב ובזה זה מסתכם. 
רוצים את הרקע האישי שלי? אז זה תל 
אביב. לא פוליטיקה וישראל וכל זה. אז 
הלכתי עם צלם ישראלי לכל המקומות 
שאני אוהב בתל אביב, בין אם זה חומוס טוב 
או חנן המרגילן ופלאפליות שגדלנו עליהן 
ושאני אוהב. יש גם ים ושוק הכרמל. המון 
תל אביב, וזה הביא וייב מגניב מאד לספר. 
עכשיו הספר מתורגם להולנדית והוא יוצא 
במקביל גם פה, גם בארה"ב ובאוסטרליה".   

ואני מבין שאתה פותח מקום חדש?
“כן, אני פותח דלי. הרעיון בא מתקופת 
הסגרים. עשינו אז טייק אוויי ושמתי לב 

שאנשים מאד אוהבים דברים של דלי. מה זה אוכל של דלי? 
חצילים, חמוצים, כבד קצוץ. היינו עושים גם חלות וגם את 
הפיתות הכי טובות בלונדון, ואתה יכול לכתוב שאמרתי את זה. 
וזהו, אז הבנתי שיש לזה ביקוש ומכאן בא הרעיון. בקיצור, בדלי 
יהיו עשרים ומשהו סוגים של סלטים ומטבלים טריים. זה לא דלי 
של מוצרים מאיטליה וספרד. זה הכל תוצרת בית ויינות טבעיים. 
בסופי שבוע נעשה אוכל לקחת הביתה. יהיו שלושה־ארבעה 
סירים, ואנשים יעמיסו לקופסאות ויקחו הביתה. כל זה בחנות 

יפהפיה בברודויי מרקט במזרח לונדון."
“יאללה".  •נשמע פצצה. אני הראשון להגיע.

"שאלתי את העורכת 'למה אני'? היא ענתה שבעבר גרה בשכונה, 
אכלה אצלי במסעדה ונורא התלהבה. אחר כך הביאה איתה את 

המנכ"ל של הארדי גרנט, הם התלהבו מאד מהאוכל וככה נולד הספר"

המון תל אביב 
הביא וייב מגניב.
עטיפת הספר "אורן"

 "מעורב בכל פרט". 
מגוון מנות מהספר.  
מימין: טורטייה, צ'ולנט, 
כדורי בשר וסלט קיסר
צילום: איסי קרוקר
בהוצאת הארדי גרנט
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פסטיבלים ואטרקציות

Lightopia Festival
https://london.lightopiafestival.com

אף פעם לא מוקדם מדי לתכנן בילויים בתקופת חג המולד, ומדי 
שנה מתווספים עוד שמורות טבע ופארקים שמציעים טיולים 
קסומים בחשיכה הקרה עם מיצגי אורות )ומשקאות( מחממי 
לב. חלקם נפתחים כבר באוקטובר. בצפון לונדון, הסיור סביב 
 Christmas at( קנווד האוס בהמפסטד הית׳ ממשיך גם השנה
Kenwood(, ורוב המקומות הנוספים נמצאים בעיקר בדרום 
 .)Christmas at Kew( העיר, כמו ההליכה המסורתית בגני קיו

־אבל נראה שהאטרקציה המעניינת והחדשה יחסית תהיה בקריס
טל פאלאס, בהפקה שנקראת ״לייתופיה״, והמארגנים מבטיחים 

שזו תהיה תצוגת האורות הכי גדולה בלונדון.
17 בנובמבר 2022 - 2 בינואר 2023. 

מדי יום, כניסה בין 17:00 ל־20:00. מחירים משתנים והנחות 
למשפחות. מומלץ להזמין מראש. 

אורות, כמו חווייה מרשימה סביב סיפורי וסרטי הארי פוטר *אם תרצו להרחיק מחוץ ללונדון: יש לא מעט אטרקציות 
ב״יער האסור״ באזור צ׳שייר, שמומלצת אפילו למי שלא אוהב 

את הסדרה. 
Harry Potter: A Forbidden Forest Experience

https://hpforbiddenforestexperience.com/cheshire
16 באוקטובר - 4 בדצמבר 2022. 

Stranger Things: The Experience
Troubadour Brent Cross Studios

Tilling Rd, Brent Cross Town
London, NW2 1LW

https://strangerthings-experience.com
אם אתם חובבי תופעת הנטפליקס ״דברים מוזרים״ )יש מי 
שלא אוהב את הסדרה?!(, מחכה לכם חווייה אימרסיבית בת 
שעה, שבה תוכלו להפוך לגיבורי העלילה ולעבור הרפתקאה 
דרך מעבדת הוקינס, והכל כמובן באווירת אייטיז עם משקאות 

ומאכלים טיפוסיים ועוד הפתעות. 
עד 11 בדצמבר 2022. ד׳-א׳, מועדים ומחירים משתנים. 

הכניסה מותרת לבני 5 ומעלה ומומלצת לבני 13 ומעלה. 

מוזיקה

Deep Purple
The  O2 

Peninsula Square
London, SE10 0DX

www.theo2.co.uk
הופעות המוזיקה שנדחו ונדחו צפויות להגיע סוף-סוף ללונדון. 
אחת מהן היא של דינוזאורי הרוק ״דיפ פרפל״. ב־2021, דיפ 
Turning to Crime והוכיחו שהם  פרפל הוציאו אלבום חדש 

־עדיין יודעים לתת הארד רוק בראש. כמובן שאפשר יהיו לצ
פות לריף הכי מפורסם בעולם הגיטרה של "עשן על המים״ 
 ועוד שירים קלאסיים. בהופעה יתארחו גם חברים מלהקת 

.Blue Öyster Cult
יום ה׳, 20 באוקטובר 2022. 

פתיחת דלתות: 18:30. £49.50-£166.50.
)30 בספטמבר - 1 באוקטובר(, קייזר צ׳יפס )5 בנובמבר(, ביפי *עוד המלצות על הופעות קרובות ב״או־2״: אנדריאה בוצ׳לי 
12 בנובמבר(, פלורנס אנד דה מאשין )19-18 בנובמ־ )קליירו 
בר(, וערב מיוחד לכבודו של המלחין המנוח אניו מוריקונה )28 

בנובמבר(. 

EFG London Jazz Festival
ברחבי לונדון

https://efglondonjazzfestival.org.uk
חוץ מהתקופה שלא נגיד את שמה, לונדון מארחת מדי חודש 
נובמבר אמני ג׳אז איכותיים במרחבי העולם בפסטיבל הג׳אז, 
30 שנה! מבין השמות האגדתיים הפעם, תוכלו  שמציין כבר 
למצוא הופעה של הבסיסט רון קרטר, הנחשב לבסיסט הכי 
מוקלט בהיסטוריה, שיחגוג את יום הולדתו ה־85. מהצעירים, 
יוצר מוזיקה  ההרכב של המתופפת הקוריאנית סאן־מי הונג 

אודי גלזר

 לונדון לא נחה גם אחרי סיום חופשות הקיץ. 
אספנו עבורכם שוברי־שגרה, שיביאו אתכם לפחות עד לחופשה הבאה

המדריך

עדיין נותנים הארד רוק 
בראש. דיפ פרפל.
Stefan Brending/ :צילום
Wikimedia

כנסו לאווירת האייטיז במעבדת הוקינס. ״דברים מוזרים: החווייה״
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־אקספרסיבית ומעניינת. יש אפילו אטרקציה ג׳אזית למשפ
חות ולילדים, שמשלבת אנימציה עם מוזיקה אינטראקטיבית 

 .Grooving With Pirates -
20-11 בנובמבר 2022. מועדים ומחירים משתנים.

תיאטרון

Eureka Day
The Old Vic, The Cut

London, SE1 8NB
https://oldvictheatre.com/stage/event/eureka-day
כשמגיעה כוכבת סרטים אמריקאית לווסט־אנד זו תמיד סיבה 
ליציאה. הפעם זו השחקנית הלן האנט שתשתתף בקומדיה 
החדשה ״יום אאוריקה״, עם נושא רלוונטי לזמננו. עלילת ההצגה 
 Eureka מתרחשת סביב בית ספר מתקדם בקליפורניה הנקרא
Day, שמהווה מקור גאווה להורים, אך הסבלנות של כולם מת־
פוגגת בעקבות בהלה מפני מגפה שמתפרצת. הסיפור מוכר? 

עד 31 באוקטובר 2022. ב׳-ש׳, 19:30. 
ד׳, ש׳, 14:30. £10 - £65. מתאים לבני 14 ומעלה.

אמה קורין )הנסיכה דיאנה מ״הכתר״(,  תשחק בתיאטרון ווסט־אנדי, תיאטרון גאריק, בתפקיד הראשי *עוד כוכבת מסך: 
של ההצגה ״אורלנדו״. זהו עיבוד בימתי של הרומן מאת וירג׳יניה 

וולף על גבר שהפך לאישה ואז חי מאות שנים.
https://thegarricktheatre.co.uk/tickets/orlando

25 בנובמבר 2022 - 25 בפברואר 2023.

Marvellous
@Sohoplace

4 Soho Place 
London, WC1

https://sohoplace.org
אולם תיאטרון חדש נפתח בווסט־אנד בפעם הראשונה מזה 
50 שנה, והוא נקרא ״סוהו־פלייס״. ההצגה הפותחת בו היא 
תזכורת מעוררת השראה להגשים את חלומותינו למרות הכל, 
והיא מבוססת על סיפור אמיתי. ניל בולדווין שאובחן כבעל לקויי 
למידה החליט שחייו יהיו מלאים בדברים מופלאים וכך באמת 
קרה. כנער הוא עזב את בית הספר, הצטרף לקרקס והפך לליצן 
מפורסם, ואחרי עוד ועוד הצלחות, נעשה על חייו סרט שזכה 
בפרס באפט"א ב־2015. ההצגה היא עיבוד של אותו סרט לבמה.

15 באוקטובר - 26 בנובמבר 2022. 
ב׳-ש׳, 19:30. ד׳, ש׳, 14:30. £25-£65. מתאים לבני 8 ומעלה.

תערוכות

Hieroglyphs: 
Unlocking Ancient Egypt

British Museum
Great Russell Street

 London, WC1B 3DG
www.britishmuseum.org

באחד  שעוסקת  גדולה  תערוכה  מציג  הבריטי  המוזיאון 
מההישגים הגדולים של הבנת ההיסטוריה העתיקה - פענוח 
כתב החרטומים. תוכלו לעקוב אחרי הפריטים והכתבים שעזרו 
לחוקרים להבין את תרבות מצרים העתיקה, לפני בדיוק 200 
1799 הייתה אבן דרך  שנה. אבן הרוזטה שהתגלתה בשנת 
חשובה לתהליך כשב־1822, המומחים הצליחו לפענח את 
ההירוגליפים באמצעות שפת היוונית העתיקה. מלבד הרוזטה, 
יוצגו מעל 240 פריטים נוספים שקשורים לניסיונות ההיסטוריים 

להבין את הכתב המצרי המסתורי. 
13 באוקטובר 2022 - 19 בפברואר 2023. 

מדי יום, 17:00-10:00, ו׳ עד 20:30. £14-£18. 
כניסה חופשית לבני 15 ומטה. 

עלילה שמתאימה לזמננו. 
הלן האנט
Manuel Harlan :צילום

כך הבינו את כתב החרטומים. 
תערוכת ״הירוגליפים: פענוח 
מצרים העתיקה״

אקספרסיבית 
ומעניינת. המתופפת 
סאן־מי הונג. 
Dirk Neven :צילום
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המדריך

אלוהים בינארי? 
תערוכה יוצאת דופן של לו־יאנג

LuYang: LuYangNetiNeti
Zabludowicz Collection

176 Prince of Wales Road
London, NW5 3PT 

www.zabludowiczcollection.com
הגדול  מהיריד  וחוץ  האמנות,  חודש  הוא  בלונדון  אוקטובר 
בריג׳נטס פארק ״פריז״ )Frieze London 2022(, נפתחות 
לא מעט תערוכות מעניינות ומקיפות, כמו ״סזאן״ בטייט מודרן 
 Lucian Freud:( ו״לוסיאן פרויד״ בנשיונל גלרי )Cézanne(
New Perspectives(. אבל כדאי לציין גם גלרייה מקומית צפון־
לונדונית, שנתנה לאמן הסיני המוערך לו־יאנג ליצור בחלליה 
חווייה יוצאת דופן עם מיצבים אימרסיביים, אזור אינטראקטיבי 
עם מכונות משחק, וגם עבודת וידאו חדשה שהגלריה הזמינה 
במיוחד - DOKU Binary God - שתציג דמויות מחוללות של 
גן־עדן וגיהנום ההופכות לדמות אחת של אלוהים בינארי, והחלל 

יעוצב באווירה של קוסמולוגיה דאואיסטית. 
22 בספטמבר 2022 - 12 בפברואר 2023. 

ג׳-א׳, 18:00-12:00. כניסה חופשית.

משהו ישראלי

The Band's Visit
Donmar Warehouse

41 Earlham Street
Seven Dials

London, WC2H 9LX
www.donmarwarehouse.com

״ביקור התזמורת״, הסרט הישראלי המוצלח של ערן קולירין, 
עובד למחזמר שהועלה בשנים האחרונות בברודוויי וזכה בלא 
מעט פרסים. בסתיו תגיע ללונדון הפקה חדשה של המחזמר 
בבכורה אירופאית, עם צוות שחקנים ישראלי שכולל את מירי 
מסיקה, אלון אבוטבול ועוד. העלילה היא על תזמורת של נגנים 
ממצרים שהולכים לאיבוד ומגיעים לעיירת פיתוח מדברית ובה 
נוצר מפגש קומי ודרמטי בין תרבויות שמוביל לסיפורים מרגשים 

ולקשרים בין הדמויות. 
24 בספטמבר - 3 בדצמבר 2022. 

ב׳-ש׳, 19:30. ה׳, ש׳, 14:30. £10-£60. 
*עוד המלצה ישראלית: מופע חדש בסאדלרס וולס של קבוצת 

המחול של יסמין ורדימון שלקחה את הסיפור של אליס בארץ 
הפלאות והעניקה לו את העיבוד המיוחד שלה. 

ALiCE
www.sadlerswells.com

29-28 באוקטובר 2022. 

משהו לילדים 

The Lion, the Witch
and the Wardrobe

Gillian Lynne Theatre
166 Drury Lane

London, WC2B 5PW
www.lionwitchonstage.com

־הצטרפו אל לוסי, אדמונד, סוזן ופיטר כשהם עוזבים את ברי
ויוצאים דרך ארון הבגדים אל תוך  טניה בתקופה המלחמה 
העולם הקסום של נרניה עם הפאון המדבר, האריה הבלתי 
נשכח, והמכשפה הלבנה שאותה מגלמת השחקנית סמנתה 
וומאק. זו הפקה חדשה ומרשימה של ״האריה, המכשפה וארון 

הבגדים״ בווסט־אנד. 
עד 8 בינואר 2023. ד׳-ש׳, 19:00. ד׳-ה׳, ש׳, 14:00. א׳, 13:00. 
£19.50-£214.50. כרטיסים מוזלים ב־£25 מוצעים מדי יום שישי 
ב-12:00 לשבוע שאחרי, וגם מדי יום ב-10:00 באפליקציה 

TodayTix. מתאים לבני 6 ומעלה.
החלקה על הקרח עם הדמויות האהובות של דיסני, ממיקי *עוד משהו לילדים: מופע חורפי למשפחה ב״או־2״ של 

מאוס ועד מואנה. 
Disney On Ice presents Dream Big

www.theo2.co.uk
בין התאריכים 31-22 בדצמבר 2022.

 מירי מסיקה, אלון אבוטבול
 ועוד קאסט ישראלי בלונדון. 
ביקור התזמורת.
Helen Murray :צילום
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